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Prezentovali rekonstrukci 
Staré radnice a studii parku
V sále Staré radnice se sešlo asi 
60 zájemců na prvním setkání 
s vedením města, které radnice 
v tomto roce zavedla pro lepší 
informovanost veřejnosti a k zís-
kání podnětů od občanů. Na ně 
pak naváže další beseda v červ-
nu. Architekti Ing. Arch. Aleš 
Burian a Ing. Zdeněk Sendler 
(krajinný architekt) prezentovali 
nejen rekonstruované náměstí, 
ale odpovídali na dotazy, týka-
jící se především nepraktičnos-
tí, které občané zaznamenali. 
Představili také plánovanou re-
konstrukci Staré radnice a studii 
parku Budoucnost. Stará radnice 
by se postupně mohla proměnit 
v reprezentativní kulturní stánek 
s obnovenou krásou historického 
sálu a odpovídajícím zázemím. 
Ve dvoře přístupném z Trčkovy 
ulice i obnoveným průchodem 
budovou radnice z náměstí by 
měl vzniknout příjemný prostor 
pro veřejnost, který může nabíd-
nout venkovní posezení i bezba-
rierově přístupnou rekonstruo-
vanou vinárnu či restauraci se 
sociálním zázemím. Studie parku 
Budoucnost především analyzu-
je hodnoty parku a původního 
záměru okrašlovacího spolku 
Budoucnost, ze kterých vychází  
a zároveň navrhuje cestu k obo-
hacení tohoto nesmírně cenné-
ho území. Více na str. 3 a 10. 
 S. Pátková

Ceny města v rukou laureátů  
(str. 8–9)  

Václav Černoch 
(str. 13)
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Město známe i neznáme

Řízením osudu se přihodila v článku předmi-
nulého čísla Havlíčkobrodských listů nemilá 
věc, jíž si pozorný čtenář musel všimnout. 
V popisu připojeném k jednomu ze snímků ne-
odpovídal text zobrazenému pohledu.

Popiska u snímku zachycujícího nejstarší zná-
mou podobu jižní části Havlíčkova náměstí 
se zmiňuje o masných krámech, a ony nikde. 
Kde tedy stávaly masné krámy, je snad již pa-
trné z nynější „napravené“ fotografie. Ano, je 
to budova přilepená a svou značnou sešlostí 
opírající se o někdejší taktéž nepříliš vábně 
vypadající dům čp. 91, dnes v místě filiálky  
GE Money Bank, na nároží nenápadné uličky 
vedoucí kdysi z rynku do malebné čtvrti Na 
Louži nebo také U Kytlofu, jak se za dávných 
časů tomuto koutu města říkalo. 
Úzký dům stojící vedle masných krámů dostal 
při číslování budov v r. 1771 čp. 91, masné 
krámy zůstaly bez označení číslem popisným. 
Oba domy byly původně v majetku obce, zřej-
mě i jejím nákladem vystavěné a úzce spolu 
souvisely. První zachovaná zmínka o soukro-
mém vlastníku domu u masných krámů po-
chází z konce 17. století. V průběhu dalších 
věků se střídali jeho majitelé, ale vnější jeho 
podoba zůstávala zachována až do druhé 
poloviny 19. století. Teprve když jej koupil  
v r. 1876 Antonín Stehno, doznalo toto místo 
zásadní změny. Nový vlastník již předtím získal 
ve veřejné dražbě také sousední masné krá-
my a rozhodl se obě budovy zbourat, což se 
také ještě téhož roku stalo. Na jejich místě byl 
postaven jednopatrový dům, v jehož přízemí 
byl zřízen hostinec veřejností záhy oblíbený  
a v prvním patře zařízeny pokoje pro hos-
ty. Byl znám později jako hotel Vrána a ještě 
později jako hotel Moravec, podle svých ma-
jitelů. Právě za manželů Moravcových prošel 
počátkem 20. století další výraznou změnou, 
kdy vyrostl o druhé patro. Koncem r. 1918 jej 
koupila Živnobanka, která si v něm zřídila svo-
ji pobočku. Od té doby se již příliš stavebně 
nezměnil.
Vraťme se ale k masným krámům. S velkou 

pravděpodobností stály na svém místě již od 
středověku a snad již od založení rynku. Jak 
již sám název napovídá, byly místem obchodu 
masem, a to místem výsadním. Jinde ve městě 
nebylo možno až do poloviny 19. století, kdy 
s novým živnostenským řádem padla poslední 
cechovní omezení, legálně prodávat či kupo-
vat maso. Řezníci patřili spolu s pekaři a mly-
náři, samozřejmě ovšem až po sladovnících  
a pivovarnících, k nejvýznamnějším a velmi 
výdělečným potravním řemeslům. Však také 
za převod masného krámu se mezi mistry pla-
tily na svou dobu velmi vysoké sumy peněz. 
Řezníci jako ostatní řemeslníci byly organizo-
váni v cechu. Bez přijetí do cechu a bez vlast-
nictví či alespoň nájmu masného krámu ne-
mohl mistr řeznický svou živnost vykonávat. 
Podle nejstarších dochovaných cechovních 
artikulů z r. 1615, které městská rada uděli-
la řezníkům, bylo těchto krámů od dřívějších 
časů celkem 18 a zřejmě byly uvnitř budovy 
situovány ve dvou řadách po devíti. 
Z masných krámů a jatek platil řeznický cech 
několik ročních platů. Největší částku hradil 
obci v nejstarších časech v naturální formě  
4 centnýřů vyškvařeného loje, později přepo-
čítanou na 55 kop míšeňských grošů! Další vý-
razně nižší platy směřovaly literátskému kůru 
a městskému špitálu. Jakkoliv byla pravidla 
obchodu masem cechovním řádem přesně 
regulována, hospodářská situace se vyvíjela 
často úplně jinak, zvláště pak za třicetileté vál-
ky a desetiletí po ní. Roční plat obci byl r. 1669 
snížen na 25 kop a v r. 1673 si dokonce řezníci 
vyprosili na podkomořském úřadu další sní-
žení na 15 kop, když poukazovali, že měšťané 
pro maso raději jezdí na venkov a dovážejí do 
města, než by je nakupovali u nich. 
Stejně jako prodej masa byla regulována  
i porážka zvířat a soustředěna na jatky, které 
se nacházely v někdejší čtvrti Na Louži blíže 
jižním hradbám na jednom nároží Dlouhé 
(také velmi klikaté) později Trčkovy ulice na 
místě dřívějšího čp. 127. Tomuto zařízení se 
neřeklo jinak než Kytlof. Běžně se objevuje to 
označení ve vzpomínaných cechovních arti-
kulích. Zkomolenina pocházela z původního 
německého názvu jatek – Kuttelhof. Po něm 
také získala celá lokalita svoje prapůvodní po-

jmenování, než se vžil název Na 
Louži. Podle Kytlofu (jatek) jako 
orientačního bodu bývala v této 
lokalitě označována i situace jed-
notlivých domů před jejich očís-
lováním. Byl to také bod velmi 
výrazný svým ruchem, ale i od-
padky a zvláště zápachem. Dosti 
primitivní zařízení, navíc situová-
no uvnitř města v bezprostřed-
ním sousedství obytných domů, 
nemohlo již koncem 19. století 
splňovat na svou dobu byť jen 
minimální hygienické podmínky, 
a proto se město začalo zabývat 
projektem výstavby nových jatek, 

zvláště pak po důrazném upozornění okres-
ního hejtmanství v 80. letech předminulého 
století. Uplynulo však ještě dalších pár let, než 
dostaly plány reálnou podobu. 
Městská rada vyhlédla pro nové veřejné jat-
ky stavební místo za hradbami za jejich jiho-
západním rohem poblíž Sázavy na parcele, 
kterou již před léty zakoupila i spolu s na ní 
stojícím domkem čp. 51 Horní předměstí. 
Podle plánů byl předběžný náklad spočítán na 
10.500 zl. a konečně v květnu 1894 vyhlásilo 
město veřejnou „dražbu snižovací“ na stavbu 
nových jatek. V soutěži tří místních staveb-
ních firem nejlépe obstál stavitel Rudolf Cul-
ka s nabízenou cenou 10.260 zl. Od započetí 
postupovaly stavební práce rychle kupředu, 
takže již v listopadu téhož roku mohly být 
nové veřejné obecní jatky uvedeny do pro-
vozu. Současně město vydalo nový jateční 
řád. Na jeho naplňování dbal „dohlížitel na 
jatkách“, obecně zvaný jatecký, pro něhož zde 
město zřídilo služební byt. Součástí jatečního 
řádu byly i taxy za porážku jednotlivých druhů 
dobytka, a to byl kámen úrazu. Místní mistři 
řezničtí opět naříkali nad tou drahotou a žá-
dali o slevu. Kupř. za jeden velký kus hovězího 
dobytka se vybíralo 1 zl. 50 krejcarů. Občas 
se také vyskytovaly případy, že zvláště nějaký 
ten vepřík, ale i jiný kus přišel o život mimo 
jatky a bez zvěrolékaře.
Městské jatky sloužily po několikerém rozšíře-
ní a stavebních úpravách svému účelu přibliž-
ně jedno století. Dnes však po nich nezůstala 
sebemenší památka a tam, kde dříve čekala 
dobytčata na porážku, parkují automobily 
a čekají na své pány, až si nakoupí v jednom 
nejmenovaném supermarketu (abychom ne-
dělali reklamu) třeba globalizované umně za-
balené a naporcované maso, kdoví odkud. 
 Miloš Tajovský
 Foto ze sbírek SOkA Havlíčkův Brod 
 reprofoto PhDr. L. Macek
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POZOR – Uzávěrka příštího čísla je 22. 4. 2011
Své příspěvky nebo dotazy můžete posílat na adresu hblisty@muhb.cz, nebo dodat do boxu Havlíčkobrodských listů na podatelně Městského úřadu, Havlíčkovo nám. 
57 nejpozději do 25. dne v měsíci. S připomínkami k distribuci se obracejte na Městské informační centrum v budově Městského úřadu na Havlíčkově náměstí.
Za obsahovou správnost příspěvků ručí autor. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Redakce si vyhrazuje právo upravovat a krátit příspěvky. Články není možné 
využívat v jiných periodikách bez souhlasu vydavatele.

Ještě novotou svítící městské jatky stály tehdy v takřka neza-
stavěném prostoru, pouze vlevo za nimi dominanta kostela 
sv. Vojtěcha ( kolem r. 1894)

Na zřejmě nejstarší fotografii jihovýchodního 
rohu náměstí zprava větší část masných krá-
mů, vedle nich původní podoba domu čp. 91 
(před r. 1876)

Kde stávaly masné krámy?
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Občané vidí klady i nepraktičnosti
Na besedě s občany v sále Staré radnice, kterou 
zorganizovalo vedení města 23. 3., byli architekti 
Ing. Arch. Aleš Burian a Ing. Zdeněk Sendler (kra-
jinný architekt) při prezentaci rekonstruovaného 
Havlíčkova náměstí připraveni také zodpovídat 
dotazy a registrovat připomínky občanů, uživatelů 
náměstí. Jak řekl výstižně architekt Burian, nic není 
pouze pozitivní nebo pouze negativní, mnoho věcí 
je omezeno různými normami. Někdy lze přijmout 
nějaký kompromis a leccos se dá pro uživatele pro-
storu upravit, ale někdy si musí uživatel zvyknout 
na nějaké řešení. 
Některé připomínky, dotazy občanů a odpovědi 
architektů a představitelů města jsme pro vás za-
znamenali:
Zastávky v této podobě neochrání čekající, jsou 
nefunkční. Zastávky vznikly jako kompromisní 
řešení. Přístřešek byl zvolen tak, aby co nejméně 
kazil vnímání náměstí jako celku. Doplnění skla 
i z boku by nebyl technický problém, ale stalo by 
se bariérou. Památkový odbor s tímto řešením 
nesouhlasil. Komfort při špatných povětrnostních 
podmínkách je sice trochu horší, ale vyrovnává jej 
hodnota, mimořádnost náměstí.
Je dobré, že jsou komunikace užší a naopak po-
hodlnější chodníky, hodně laviček. Zarážky na 
zachycování aut jsou však pro chodce problém. 
Nechtěli jsme dělat klasické obrubníky, aby mohli 
lidé chodit po celé ploše náměstí. Nový návrh ře-
šení spočívá v tom, že se srazí hrana zarážky, ale je 
to na škodu vzhledu i účelu, auta zarážku budou 
možná přejíždět. 
Odpadkové koše jsou nevzhledné a nepraktic-
ky umístěné, lampa uprostřed chodníku u VZP 
překáží průjezdu např. kočárku. Samozřejmě se 
názory na vzhled různit mohou, odpadkové koše 
jsme dávali záměrně tak, aby byly co nejvíce „po 
ruce“. Lampy musí splňovat požadavky na osvětle-

ní, prostor kolem lamp (i u VZP) podle požadavků 
se nejeví jako nedostatečný.
Není historii respektující modernost nad míru 
řádu náměstí? Uvažovali jsme o návratu k histo-
rii, ale jsem přesvědčen, že dnes bychom měli žít 
dnešní život s náležejícím komfortem a tzv. mluvit 
moderním jazykem, aniž bychom tím historický 
dojem narušili.
Jsou dřeviny okolo morového sloupu (Tilia to-
mentosa Brabant) přizpůsobené pro život na 
Vysočině? Stromy jsou vypěstované v Německu 
v tvrdších podmínkách, aby byl předpoklad, že zde 
budou růst. Podmínkou osázení kolem morového 
sloupu byla lípa, která co nejméně znečišťuje pro-
středí a má přiměřenou korunu. Tyto stromy poža-
davky splňují.
Kiosek na náměstí je nadbytečný, restaurací je 
kolem dost. Občerstvení „navíc“ v centru města 
bude ku prospěchu obyvatelnosti náměstí. Každá 
aktivita na této ploše bude pomáhat oživení cen-
tra. 
Kam budou návštěvníci kiosku chodit na WC? 
Pronajímatel by si měl dohodnout například s blíz-
kým restauratérem, že návštěvníci kiosku mohou 
využívat WC restaurace. Z hlediska konkurence 
to nelze brát, v tom případě by muselo být na ná-
městí jen jedno restaurační zařízení. Nyní probíhá 
výběrové řízení, kam se mohli přihlásit všichni,  
i okolní restauratéři.
Jsou podmínky dotace skutečně tak přísné, že 
nic z projektu nemůže chybět? Podmínky dotace 
jsou velmi přísné, nechceme riskovat, že budeme 
vracet v řádu desítky milionů korun. Proto, i když 
jsme znali protestní názor některých občanů, roz-
hodli jsme se přenosný stánek dle odsouhlasené 
projektové dokumentace zřídit. Nebylo by totiž 
seriózní ohrozit celou dotaci kvůli jedné malé části. 
Uvidíme, jak se tento sezónní provoz osvědčí v pra-
xi. Pokud by to byl do budoucna zásadní problém, 
projekt má předepsanou dobu udržitelnosti a po 
jejím uplynutí je možné situaci přehodnotit. 
Chodníky se lidem líbí, ale je potřeba udělat něco, 
co by přilákalo lidi, například farmářské trhy, ob-
chůdky, nejen koncerty. Díky obchodním domům 
bude náměstí prázdné. Demokracie umožňuje li-
dem se rozhodnout. Nasycení, kdy rodiny s dětmi 
jezdí na víkend do brněnské Olympie a jiných ob-

chodních domů – což je úpadek společnosti – je 
nutné přežít a také sabotovat. Nové náměstí, kte-
ré nabízí možnost pořádání všech možných aktivit, 
umožní konkurenci megacentrům tím, že sem za-
jdete posedět na kávu nebo na vínko, na muziku… 
Tak by byl vyvíjen tlak, že na náměstí obchůdky 
nezkrachují a lidé nebudou jezdit do nákupních 
středisek za město.
Pro vozíčkáře jsou přechody nedostatečné. To je 
problém z hlediska normy. Maximální délka pře-
chodů přes silnici je podle současné legislativy 
pouze 6 m. Takže není možné zřídit delší přechod. 
Je to tedy spíše otázka slušného chování řidičů. 
To však bohužel zatím není na dostatečné úrovni. 
(Pozn.: Není tedy možné zřídit oficiální přechody 
v místech těch původních podél diagonální komu-
nikace. Jejich délka by zásadně nevyhověla přede-
psaným 6 metrům).
Číslo projektu CZ.1.11/3.2.00/02.00759
  
  
 
 S. Pátková

Oprava: Zápis do mateřských škol
V minulém čísle jsme na poslední chvíli do hoto-
vého čísla novin doplňovali informace o zápisu do 
mateřské školy Na Svahu – Perknov, která patří 
k Základní škole Wolkerova a nikoliv pod organizaci 
sedmi zbývajících školek Korálky. Chyba se vloudila 
nejen ta, že podle abecedy byla školka zařazena 
mezi ostatní mateřinky ve městě, ale i v termínu. 
Proto upozorňujeme, že termín zápisu měl být  
7. 4., nikoliv 7. 7., jak bylo chybně uvedeno. Omlou-
váme se a děkujeme za pochopení. (red)

Prezentace Havlíčkova náměstí na 
setkání s občany
V r. 2004 byla vyhlášena a vyhodnocena archi-
tektonická soutěž na revitalizaci centra města. 
O čtyři roky později vznikla částečná projektová 
dokumentace na revitalizaci Havlíčkova náměstí. 
Tento „Projekt“ byl podpořen dotací z Evropské 
unie a státním rozpočtem ve výši 40,5 mil. Kč. 
„Projekt se zaměřil na výrazné zvýšení komfor-
tu pro chodce. Parkování bylo realizováno v ro-
zumné míře, aby splňovalo vyvážený kompromis 
mezi potřebou parkování a únosnou mírou po-
bytového prostoru,“ říká architekt Aleš Burian, 
který za své dřívější projekty získal již nejedno 
ocenění. „Zeleň je doplněna po obvodu náměstí 
hlohy a okolo sloupu lipami, které by měly být 
do budoucna upravovány, aby nepřerostly tak, 
že opět zabrání výhledu z náměstí,“ doplnil jej 
krajinný architekt Zdeněk Sendler. Smetano-
vo náměstí zmínil Aleš Burian pouze okrajově, 
protože studie potřebuje větší diskuzní prostor  
a bude předmětem některé z dalších besed. Pů-
vodní koňský trh, na jehož místě vyrostlo sídliště, 
je dnes téměř parkem, a z této situace je možné 
vycházet. Tento prostor by mohl by mít i v bu-
doucnu převážně rekreační funkci. S. Pátková

Svatovojtěšská bude pěší zónou
S jarním počasím se rozeběhly práce na re-
konstrukci Svatovojtěšské ulice. Na snímku 
jsou právě ukládány do země betonové skru-
že v místě, kde bude vchod do malého pod-
zemí. Prostor historického sklepení by měl 
být příležitostně zpřístupněn. Chodníky bu-
dou nahrazeny vydlážděním celého prostoru 
v jedné rovině žulovými kvádry, takže v celé 
délce ulice vznikne pěší zóna, která propo-
jí obě náměstí. Vzhled bude korespondovat 
s rekonstruovaným Havlíčkovým náměstím 
– dlažba, osvětlení stejnými lampami, lavičky, 
stojany na kola, nové stromy. Bude upravena  
i část komunikace podle pošty na Smetanově 
náměstí a část Trčkovy ulice. Náklady se pohy-
bují kolem 8 mil. Kč, jsou však rozděleny mezi 
investory vodovodního a kanalizačního řadu, 
elektroinstalace, plynu, telefonního vedení. 
Městský rozpočet pokryje povrchové úpravy. 
Sklepení bylo odhaleno při budování sítí VaK, 
protože však město má zájem zachránit tento 
prostor, budou náklady cca 800 tis. Kč hrazené 
společně. Do konce června by měla být rekon-
strukce hotova. S. Pátková

POZOR na dopravní uzavírku Jihlavské – II. 
etapa v úseku od křižovatky s ul. Sekaninova 
(včetně této křižovatky) po křižovatku s ul. Lidic-
ká (silnice I/38) potrvá od 3. 5. do 31. 8. 2011. 
Objízdná trasa je stanovena po místních ko-
munikacích ul. Nad Tratí, Jiráskova, Wald-
hauserova a Strážná, případně ul. Nad Tratí, 
Jihlavská, Waldhauserova, Jiráskova, Okružní  
a Strážná (příjezd i odjezd přes křižovatku u Čer-
ného mostu). Zrušena bude zastávka MHD na 
ul. Jihlavská SZeŠ – autobus pojede po I/38 ul. 
Lidická, poté odbočí do ulice Sekaninova a ná-
sledně do ulice Jihlavská, kde obslouží zastávku 
OSBD a bude pokračovat po trase bez omezení.
 S. Pátková
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Stamicovy slavnosti zahájily řadu koncertů
Předposlední březnový den v sále Staré radnice začaly Stamicovy slavnos-
ti koncertem základních uměleckých škol. Slavnostní zahajovací koncert 
se koná 21. dubna a Stamicovo kvarteto zároveň oslaví 25. výročí své-
ho trvání. V dalších týdnech se rozvine řetěz muzikantských výkonů, jako 
bude např. jazzový koncert, Hudba francouzského dvora, Slavné operní 
árie a dueta, kapela The Tap Tap a další koncerty. Podrobnosti najdete 
v programu na www.stamic.cz. (red)

František Uher je pilným spisovatelem
Rodák z Havlíčkova Brodu spisovatel František Uher přijal pozvání ve-
dení města k setkání na radnici. Dne 1. 3. totiž oslavil 75. narozeniny. 
Původním povoláním pedagog vydal jedenačtyřicet knih, v novinách  
a časopisech publikoval přes tisíc povídek a fejetonů, přibližně stej-
ný počet básní a veršů pro děti a přes tři tisíce aforismů. Populární je 
zejména díky detektivní tvorbě. Je členem ústřední Obce spisovatelů 
v Praze, Unie českých spisovatelů a AIEP a pracuje ve výboru Výcho-
dočeského střediska Obce spisovatelů. Za literární činnost získal řadu 
ocenění. Dvakrát Cenu Havrana za nejlepší detektivní povídku roku, 
udělovanou Mezinárodní organizací autorů detektivní literatury (AIEP), 
Cenu Eduarda Fikera, první cenu v literární soutěži O poklad byzant-
ského kupce za román Dlouhá nepřítomnost a další. Posezení s touto 
osobností bylo velmi příjemné i poučné. Píše prý stále, a tak se jistě 
dočkáme dalších knížek. S. Pátková 

Brodská čtenářka roku čte 1,7 knihy denně
Svého Čtenáře roku 2011 zvolila začátkem března Krajská knihovna Vy-
sočiny. Vítězkou se stala a do krajského kola postoupila s úctyhodným 
počtem 645 knih Jana Kubátová. Na radnici ji společně s představitelka-
mi knihovny v čele s ředitelkou Veronikou Peslerovou přivítali zástupci 
města v pracovně starosty Jana Tecla. Vítězka obdržela dárky od města, 
a také poukaz na nákup knih dle vlastního výběru v hodnotě 2 000 Kč, 
který věnoval SKIP (Svaz knihovníků a informačních pracovníků České 
republiky) a firma SKANSKA.   S. Pátková

Středa, kultury v HB třeba
Něco umíš, nebo víš o někom talentovaném, kdo ještě neměl šanci se 
realizovat? Přihlas se do projektu Středy kultury! Právě s touto myšlenkou 
rozjíždí klub Oko novou akci na podporu kultury v našem městě. „Vždy 
jednou za čtrnáct dní ve středu dostane na podiu šanci každý, kdo se ně-
čemu věnuje – od muziky přes sport po výtvarné umění. Chováte-li doma 
cvičené křečky, přijďte nám je ukázat,“ zve do klubu Rostislav Adamec, 
který s nápadem Středa, kultury v HB třeba, přišel. Akce odstartovala 16. 
března, kdy v Oku vystoupila začínající kapela v čele se zpěvačkou Terezou 
Růžičkovou. K vidění byly i počítačové vizualizace interiérů a exteriérů, 
které vytvořila letošní maturantka havlíčkobrodského gymnázia a budou-
cí studentka architektury na ČVUT, Bára Stejskalová. Zájemci o vystoupení 
na akci Středa, kultury v HB třeba, se mohou hlásit přímo v klubu Oko, 
nebo poslat e-mail na ros.adamec@seznam.cz.  A. Štefánková

Turistický pochod Jarní Vysočinou
Klub českých turistů odstartoval ve dnech 26. a 27. března v Havlíčkově 
Brodě sezónu pochodem Jarní Vysočinou. Akce se zúčastnilo 240 tu-
ristů z celé republiky, například z měst Karlovy Vary, Přerov, Prostějov, 
Znojmo, Kladno, Plzeň atd. Fotografie je z cesty v Lázničkově stráni.

Ministr zemědělství Ivan Fuksa v doprovodu poslankyně Parlamentu 
ČR Jany Fischerové a senátora Miloše Vystrčila navštívil dne 10. 3. Vý-
zkumný ústav bramborářský v Havlíčkově Brodě. Setkal se zde nejen se 
zástupci ústavu, města Havlíčkův Brod, ale i s lidmi, kteří působí v různých 
oblastech bramborářství, od šlechtění přes pěstování až po jejich odbyt 
na trhu. Ministr se zajímal o postavení českého šlechtění v mezinárodní 
konkurenci a diskutoval také na téma zásad správné zemědělské praxe ve 
vztahu k erozní ohroženosti svažitých půd.  S. Pátková
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Zajímavosti
• Připomínat 140. výročí narození a 70. výročí úmrtí jedné z výrazných 
osobností Havlíčkova Brodu Františka Raupacha bude pamětní deska, 
kterou připravuje Sdružení hasičů k odhalení na budově ředitelství 
územního odboru Hasičského záchranného sboru kraje Vysočina  
a sekretariátu okresního sdružení hasičů na Humpolecké ulici. 
• 185. výročí narození připadá na datum 18. 4., kdy v roce 1826 přibyl do 
Brodu Vojtěch Weidenhoffer, později velmi významný občan města, továr-
ník a šiřitel bramborářství a škrobárenství na Českomoravské vrchovině.
• 23. 4. 2001 byl na radnici slavnostně potvrzen členy Divadla Járy Cimr-
mana Střed Evropy v Havlíčkově Brodě. 
• Mezinárodní civilní letiště v Havlíčkově Brodě v březnu oslavilo rok své 
existence.
• V březnu si zástupci města jako vždy připomněli narozeniny prvního čes-
koslovenského prezidenta T.G. Masaryka (7. 3.) u pomníku ve Štáflově uli-
ci, a také uctili květinami památku padlých partyzánů v Leškovicích. Ti zde  
v závěru II. světové války padli v boji s přesilou nacistů.

Stovky dobrovolníků se opět chystají vyčistit řeku Sázavu 
Již 2. ročník úspěšné akce Čistá řeka Sázava na Vysočině proběhne 11.–16. 
dubna 2011. Cílem je vyčistit řeku a její břehy od odpadků a nečistot, se 
kterými si příroda sama neporadí (lahve, papíry, obaly). Odpadky sbírají 
do připravených pytlů dobrovolníci na lodích i jdoucí pěšky podél řeky. 
Loni se do akce zapojilo na 400 dobrovolníků a posbíralo přes 600 pytlů 
odpadu. Letos se bude na Vysočině opět čistit 50 km dlouhý úsek Havlíč-
kův Brod – Budčice. Ve všední dny budou čistit řeku a její okolí žáci škol. 
Do akce se z Havlíčkova Brodu zapojila ZŠ Konečná, Štáflova, V Sadech, 
Wolkerova a Střední průmyslová škola stavební ak. St. Bechyně. V sobotu 
bude čištění v rukou dobrovolníků, kteří se sejdou na předem určených 
stanovištích (Perknov, Okrouhlice, Smrčná, Ledeč nad Sázavou). Zapojit 
se může kdokoliv – zájmová sdružení, rodiny s dětmi, jednotlivci. Akce 
je nekomerční aktivitou a je založena na úsilí a ochotě všech zúčastně-
ných. Podpořit ji lze finančním darem či materiální podporou (pracovní 
pomůcky, občerstvení). Čistá řeka Sázava na Vysočině se koná pod zášti-
tou projektu Vysočina 21, kterou realizuje kraj Vysočina. Přijďte podpořit 
akci i vy: sobota 16. 4. 2011 od 9 hodin. Sraz: Perknov, u malé vodní 
elektrárny.
Kontakt: RNDr. Martina Hupková, e-mail hupkova@sazava21.cz, telefon  
+ 420 721 859 242. Informace na www.sazava21.cz.  S. Pátková

Jarní keramika
V sobotu 19. března v dopoledních hodinách se v AZ centru v Havlíčko-
vě Brodě uskutečnila akce Jarní keramika, které se zúčastnilo kolem 17 
zájemců. Uplatnění zde našli malí i velcí tvůrci keramiky, kteří si moh-
li vyrobit ovečky, beránky, slepičky, misky na vajíčka a jiné velikonoční 
předměty. Na pořadu dne bylo tvoření s barevnými hlínami a engoba-
mi (barvami používanými před vypálením). Součástí akce byly i ukázky 
dětských prací. Celé dopoledne ochotně pomáhal všem začátečníkům  
i pokročilým odborný dozor. Tvůrci si výrobky vyzvednou za 3 týdny, pří-
padně domalují vypálenou keramiku. Pokud máte zájem přijít si zkusit 
práci s keramikou a máte volné čtvrtky, od 15.00 do 18.00 hodin vás 
v AZ centru rádi uvidí.  Foto a text: Barbora Mičková

Masopustní veselice proběhla letos v Brodě hned na začátku března za pěk-
ného, leč mrazivého počasí. Masky a tanečníci byli pěkně rozparádění a do-
konce málem místo kobylky popravili řezníka… (na snímku). Pak se slitovali, 
dali mu milost a před radnicí porazili alespoň chudinku kobylku. Hrůznému 
činu vesele přihlížel dav i zástupci radnice, vzájemně si přáli dobrou úrodu, 
zdraví, štěstí, dostatek peněz, dobré obchody a radost do nadcházejícího 
jara atd. Nakonec se vzpamatovala i ta kobyla. S. Pátková 

Nezapomněli jste, že Den Země byl vyhlášen na datum 22. dubna? Jeho 
smyslem je nám všem připomenout, že Země, na které žijeme, nám ne-
patří. Máme ji pouze vypůjčenou a sdílíme ji s miliony dalších druhů rostlin  
a živočichů. Odbor životního prostředí uspořádal v budově MÚ V Rámech 
k tomuto „svátku“ výstavu fotografií Milana Slavingera na téma „Žijí tu  
s námi“. Výstava potrvá do 29. dubna. (pat)

Oslavili 100 a dokonce 101 let
V Domově pro seniory Na Výšině se 16. března konala velká oslava ku-
latých narozenin Františka Krédla. Vitální a stále optimistický pán se to-
tiž dožil 100 let. Gratulace a velký narozeninový dort oslavenci předali 
také zástupci města v čele se starostou Janem Teclem. Samozřejmě se 
připojila ředitelka domova Magda Kufrová se zástupkyní z řad klientů 
paní Franzovou. Pan Krédl poskytl mnoho rozhovorů, potřásl si rukou 
se spoustou gratulantů a při hudbě si nezapomněl zatančit na své oblí-
bené písničky. V březnu se také dožila 101 let paní Štěpánka Kučerová, 
která je oslavila v kruhu rodiny. S. Pátková
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Informujeme
Závěrečný účet města je zveřejněn pro občany
Hospodaření města za rok 2010 bylo zakončeno závěrečným účtem, 
který je ve lhůtě od 18. března do 18. dubna zveřejněn na úřední des-
ce MěÚ, na webových stránkách, kompletní výtisk je také k nahlédnu-
tí na podatelně úřadu, sekretariátu starosty a na městském informač-
ním centru. Každý občan se s ním může seznámit a podat připomínky. 
Ty je možné ve stanovené lhůtě uplatnit buď písemně prostřednictvím 
podatelny MěÚ nebo ústně přímo na veřejném jednání zastupitelstva 
města 18. 4. 2011. Závěrečný účet obsahuje kromě příjmů, výdajů, da-
ňové oblasti, agregovaných výdajů, jako jsou například různé dotace, 
pohledávek a závazků a dalších údajů i zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2010 od auditorské společnosti.

Deregulace nájemného se Brodu nevyhne
Ani městské byty v Havlíčkově Brodě nemine deregulace nájemného  
a jeho zvyšování. Pro každé město by měla být ministerstvem pro míst-
ní rozvoj zpracována cenová mapa k určení výše nájemného. V součas-
né době informace zveřejněná na webových stránkách ministerstva 
uvádí cenu v rozmezí 67–75 Kč. „Rada města v Havlíčkově Brodě proto 
rozhodla, že u nově pronajímaných bytů (od 1. 4. 2011) bude využí-
vat smluvní cenu, která se blíží této částce a bude pronajímat metr 
čtvereční plochy za 65 Kč,“ uvedl místostarosta Čeněk Jůzl. V současné 
době je v Havlíčkově Brodě velké rozvrstvení cen nájmů. Zhruba 650 
bytů je v regulovaném nájemném, kde platí nájemníci necelých 50 Kč 
za m2. Postupně však město využívalo možnost smluvního nájemné-
ho a navyšovalo např. na dvojnásobek platného regulovaného nájem-
ného v daném roce. U některých smluv platí ještě tzv. inflační doložka, 
kde je možné navýšení pouze o inflaci, v dalších případech některé 
smlouvy z pozdějších let uplatňují ještě jiný výpočetní koeficient,  
a to 5 % + inflaci. Nyní se tedy ceny pohybují od 16 Kč až do 56 Kč. „Od 
1. dubna bude řádově u 100 bytů navýšeno nájemné o 5 % plus infla-
ci, asi u 20 bytů pouze o inflaci. Inflace za loňský rok činí 1,5 %. Dále 
čekáme na upřesnění cenových map z ministerstva pro místní rozvoj 
a schválení občanského zákoníku. Pak se k regulovanému nájemnému 
vrátíme a budeme ještě s cenami pracovat,“ upřesnil Čeněk Jůzl. 

Nájem za nebytové prostory stoupne o inflaci
Rada města rozhodla o zvýšení nájemného i v nebytových prostorách, 
které pronajímá jak firmám tak soukromníkům. „Ve všech smlouvách 
je tzv. inflační doložka, podle které má město možnost po oficiálním 
zveřejnění inflace za předcházející rok tyto nájmy zvýšit. U většiny 
nebytových prostor bude nájemné zvýšeno o inflaci za loňský rok, tj. 
o 1,5 %,“ řekl místostarosta Čeněk Jůzl a dodal, že jsou samozřejmě 
nějaké výjimky, jako například muzeum, které je provozováno v měst-
ských prostorách a nájemné je zpětně investováno do budovy nebo 
úřad práce s kancelářemi v budově městského úřadu. Kromě těchto 
drobných výjimek však bude nájemné ve všech ostatních případech 
o inflaci zvýšeno.

Zahrádkáři si mohou vypůjčit drtič větví
Drtič větví, který má prodejní cenu kolem 5 tis. Kč a každý si jej nemů-
že pořídit, se město rozhodlo zapůjčovat od 1. dubna svým občanům. 
„Může sloužit k drcení větví do průměru až 3,5 cm a vzniklý substrát 
lze využít ke kompostování, mulčování a vrátit jej tak zpět do zahrady,“ 
říká místostarosta Čeněk Jůzl. Zařízení o výkonu 2,5 kW je připojitelné 
na zdroj elektřiny 220–230V klasickou „flexo“ zástrčkou. K obsluze není 
třeba povinné školení obsluhy a postupuje se jen v souladu s návodem 
k obsluze, který bude zapůjčen spolu se strojem. Při předání drtiče na-
víc pověřený pracovník Technických služeb provede krátkou základní 
instruktáž. Zařízení lze přepravovat na jakémkoliv vleku za osobní vozi-
dlo, ale i ve větším kufru auta. Na volný termín je možné se informovat 
na bezplatném telefonním čísle 800 183 549 (nebo na mobilním tele-
fonu 724 069 208) nebo e-mailové adrese: zfikar@tshb.cz, a to každý 
všední den v čase 7.00–16.00 hodin, což je i čas, kdy bude zařízení 
vydáváno či přejímáno. Cena je 50 Kč za každý započatý den. „Je to 
jeden z nejjednodušších kroků k likvidaci biologického odpadu, kdy se 
‚zelené‘ zbytky vůbec do odpadového hospodářství nedostanou a zů-
stanou na zahrádkách, kde tento bioodpad vznikl,“ uzavřel Čeněk Jůzl.

Pronájem bývalé Obchodní akademie opět ve hře
Firma Futurum, vzdělávací institut, s.r.o. požádala o ukončení nájemní 
smlouvy k budově bývalé Obchodní akademie k 30. 4. 2011. „Firma 
loni uspěla ve výběrovém řízení a dosud platila řádné nájemné a sta-
rala se o budovu,“ sdělil novinářům na tiskové konferenci místostaros-
ta Čeněk Jůzl, „ale z legislativních důvodů (rozdělení na dva nezávislé 
subjekty) nyní byla nucena požádat o ukončení smlouvy.“ Rada města 
žádost schválila a okamžitě vypsala nové výběrové řízení na pronájem 
budovy. Novým zájemcům jsou tedy opět dveře k využití této historic-
ké budovy ve Štáflově ulici otevřené. „Do konce dubna bychom mohli 
rozhodnout o případném novém nájemníkovi tak, aby budova byla 
opět obsazena,“ dodal místostarosta.

Veřejnost může využít školní hřiště
Rada města schválila provozní dobu a systém využití školních hřišť při 
základních školách Wolkerova a Konečná pro veřejnost. Ve všední dny 
mohou děti i dospělí po 16 hodině zdarma sportovat na hřišti při ško-
le Konečná na Žižkově, u školy Wolkerova si mohou „hrát“ již od 15 
hodin. Během léta (červenec a srpen) bude možné v obou areálech 
využít sportoviště i o víkendu a svátcích od 9 do 22 hodin, mimo letní 
období postupně do 21 a 20 hodin, v říjnu pak do 19 hodin. Bude 
také možné si vypůjčit sportovní zařízení, tenisové rakety, míčky apod.  
„V areálech bude vyvěšena provozní doba a dohlížet zde budou správ-
ci hřiště,“ upřesnil místostarosta Ivan Kuželka. Děti i dospělí mohou 
školní hřiště využívat zdarma, za poplatek pak v případě, že si skupina 
dospělých zamluví celé hřiště.

Závěr zjišťovacího řízení
Odbor životního prostředí kraje Vysočina zveřejnil závěr zjišťovacího 
řízení posuzování vlivů na životní prostředí stavby „Podniková čerpací 
stanice PHM v areálu akciové společnosti ZZN Havlíčkův Brod“. Inves-
tor hodlá umístit v rámci uzavřeného areálu čerpací stanici pohon-
ných hmot – směsné motorové nafty pro zásobování vozidel, které 
sám provozuje. Na základě zjišťovacího řízení došel příslušný úřad  
k závěru, že záměr této stavby nemá významný vliv na životní prostře-
dí a nebude dále posuzován v procesu EIA. Stavba, která musí zohled-
nit veškeré připomínky dotčených úřadů, Krajské hygienické stanice, 
České inspekce životního prostředí a Povodí Vltavy, bude zahájena ve 
II. čtvrtletí roku 2011.  Světlana Pátková

Děkujeme, že třídíte!Děkujeme, že třídíte!
www.tridime-vysocina.cz

Rekordy s předponou EKO naleznete též na stránkách www.dobryden.cz, 
v Muzeu rekordů a kuriozit Pelhřimov a v České knize rekordů.
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V roce 2009 vytřídil každý občan kraje Vysočina o 11 % 
více odpadů než v roce 2008.

Díky spolupráci obcí, kraje Vysočina a společnosti 

EKO-KOM, a.s. je v současné době v kraji rozmístěno 
14 332 kontejnerů na tříděný odpad, což je o 65 % více 
než v roce 2004.

Kraj Vysočina je na prvním místě mezi kraji v ČR: 
nabízí občanům největší dispoziční objem  k třídění 
odpadů. Na jedno průměrné kontejnerové hnízdo 
připadá 106 obyvatel, průměr ČR je 163 obyvatel. 

Ze správn� vyt�íd�ných složek komunálního odpadu 
se znovu vyrábí p�edm�ty každodenní spot�eby. Starý papír 
je možné recyklovat až 7 krát, sklo prakticky neustále. 

Využívání recyklovaných materiál� a výrobk�
šet�í primární suroviny.

Názor odborníka: Na Vyso�in� t�ídí odpady 83 % obyvatel. 
Díky tomu jsou znovu využívány odpady a z�stávají 
zachována pracovní místa. „T�i�te odpad, má to smysl.“

RNDr. Jana Kr�má�ová,
autorizovaná obalová spole�nost EKO-KOM, a.s.

Trh řemesel 8. 5. 2011 v parku Budoucnost a v Kotlině
8–17 hodin, předvádění rukodělné výroby (cca 160 prodejců),  

prodej řemeslných výrobků, prodej sadby, občerstvení 
Překvapení: folková skupina NEZMAŘI, ale také kapely STRÁNÍCI, 

COUNTRY COLAPS, koněspřežná MHD (kočár tažený koňmi)  
z centra města do parku a zpět, climbing u rybníka Rantejch, lodič-

ky, ochutnávky spol. KLASA, dětský koutek.
Havlíčkobrodský Okrašlovací spolek organizuje vysazení lípy ve 12 

hod.u Šupichova altánu v parku Budoucnost (viz. str. 16)
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Sport

Basketbal na sklonku sezóny
• Muži v březnu odehráli poslední čtyři utká-
ní oblastního přeboru, ve kterém skončili na 
dvanáctém místě. Mrzely je hlavně dvě těsné 
prohry s Jičínem a Pardubicemi, které je obraly 
o důležité body. I ženský tým ukončil mistrov-
skou sezónu ve Východočeské lize. Po základní 
části skončily Broďačky sedmé s osmibodovou 
ztrátou na play off. Ke konci soutěže své výkony 
zlepšily a posunuly se v tabulce výš. 
• Dorostenci, hrající celostátní ligu, zahájili boje 
o udržení ve skupině, do které spadli kvůli zra-
něním a nemocím. Po zápasech s Jindřichovým 

Hradcem mají zatím na kontě jednu prohru  
a jednu výhru. Kadetům se dařilo ve skupině 
hrající o 8.–11. místo, kde skončili se čtyřiatřice-
ti body osmí. Žáci, hrající oblastní přebor, ode-
hráli doma dvě utkání s Jilemnicí a dva zápasy 
v Trutnově, ve kterých bohužel vyšli bodově 
naprázdno. Žákyně v oblastním přeboru hosti-
ly Jablonec. V prvním zápase zvítězily 54:46, ve 
druhém těsně prohrály 47:49.
• Mladší minižáci se dostali do finálové čás-
ti smíšeného oblastního přeboru v soutěži  
O přeborníka oblasti. Soupeři však byli nad je-
jich síly a Broďáci se šesti body skončili posled-
ní. Se stejnými soupeři čeká Jiskru kvalifikace  
o postup na MČR.
• Nejmladší žáci zakončí sezónu v soutěži Smí-
šený oblastní přebor nejmladšího minižactva 
bojem o 5.–8. místo.
Softbalová sezóna začíná
Poslední prověrkou před startem mistrovské 
softbalové sezóny byl pro extraligové druž-
stvo žáků mezinárodní halový turnaj ve Dvoře 
Králové. Hrošíci vybojovali pět výher a utrpěli 
dvě porážky, což stačilo na konečné 4. místo. 
„Vzhledem k tomu, že se odpalovalo ze stativu, 
nemohli jsme se opřít o svou největší zbraň, 
kterou je nadhoz. I přes bramborovou medaili 
vládne po zimní přípravě žáků spokojenost“ po-
psal trenér Dušan Šnelly. K prvnímu kolu Extra-
ligy cestují Hroši do Břeclavi. 
Brodské softbalistky už mají vstup do sezóny za 
sebou. Úspěšně zvládly své první ostré zápasy  
a na mezinárodním halovém turnaji v Třebí-
či obsadily v konkurenci deseti družstev šesté 
místo. Broďačky tak dosáhly svých historicky 
prvních výher a mají skvěle našlápnuto před 
nadcházejícím turnajem, který se koná v polo-
vině dubna v Kostelci nad Orlicí. Do mistrovské 
soutěže vstoupí Hrošandy začátkem května.
Zápasníci bodovali doma i v zahraničí
• Brodská přípravka přivezla z chorvatské 
Koprivnice čtyři medaile. V kategorii do 28 kg 
vybojoval bronz Miroslav Žák, v hmotnosti do 
33 kg skončil třetí Artur Průša, do 49 kg obsadil 
druhé místo Adam Kufr a do 59 kg získal bron-
zovou medaili Marcel Albini.
• Junioři cestovali do rakouského Gotzisu. Čes-
kou republiku reprezentoval Petr Janda, který 
se po třech vítězných kolech utkal o třetí místo 
s gruzinským borcem a prohrál na body. Celko-
vě tak obsadil čtvrté místo.
• Pět medailí z volného stylu přivezli starší žáci 
a junioři z Ostravy. Starší žáci vybojovali zlato  
a bronz, junioři přivezli všechny tři kovy.
• Kadeti zajížděli v polovině března do Maďarska. 
Ze třetího místa se radoval Petr Zachariáš, který 
nejprve porazil finského borce, ve druhém kole 
prohrál s ukrajinským reprezentantem a v boji  
o bronz porazil maďarského borce. Další bron-
zovou medaili vybojoval Libor Milichovský, který 
hladce zvítězil se slovenským reprezentantem.
• Poslední březnový víkend bojovala česká re-
prezentace kadetů v polském Kosztrzynu, ze 
kterého se s bronzem vrátil Petr Zachariáš. Nej-
prve porazil německého borce, ve druhém kole 
prohrál s německým reprezentantem a v boji  
o bronz porazil polského zápasníka.
Stříbrný HB SKI TEAM
Na začátku března se na domácí sjezdovce HB 
SKI TEAMU na Šacberku u Jihlavy konalo finále 
Lyžařského poháru Vysočiny. Broďáci si první 
nevypsanou cenu zasloužili za skvělou organi-
zaci závodu a přípravu celé tratě. Kralovali však 
i na trati, kde si umístění připsali téměř v každé 

kategorii. Celkem získali dvanáct cenných kovů, 
což je absolutní klubový rekord. Vybojovali  
1 zlatou, 7 stříbrných a 4 bronzové medaile. Ab-
solutně nejrychlejším závodníkem byl Martin 
Kachlíř, který si ve své kategorii odnesl již šesté 
zlato v sezóně. Skvělý hattrick se povedl rodině 
Policarových, kteří bodovali v kategorii Myšáci 
dvakrát v Masters. 
 stránku připravil Ondřej Rázl

Karatisté na národním poháru
Ve Valticích se 19. 3. konalo III. kolo národního 
poháru v tradičním karate. Soutěž byla velice 
dobře obsazena, závodníci oddílu ZŠ Wolkerova 
se tu však neztratili. Nejlépe se vedlo N. Šafrano-
vé, která vybojovala 2 zlaté medaile v mladších 
žákyních. V kategorii mladších žáků se nejlépe 
dařilo V. Houlíkovi, který získal zlato. Následně 
M. Mezera dosáhl na bronz mezi staršími žáky. 
J. Kovaříková si výborným výkonem vybojovala 
nejen bronzovou medaili, ale i pozvánku do šir-
šího kádru národní reprezentace. V poslední ka-
tegorii družstev přidal ještě tým ve složení N. Ša-
franová, P. Pelůch a J. Kořínek bronzové medaile. 
Za zmínku ještě stojí výkony J. Houlíka, J. Kořínka  
a M. Čtvrtníkové, kteří obsadili čtvrté místo ve 
své kategorii. Snad se tyto kvalitní výsledky po-
tvrdí v květnu na mistrovství ČR. (red)

Slovan do jarní části vkročil těsnou prohrou
Jarní část Krajského přeboru odstartovalo na 
Losích derby fotbalistů domácího Slovanu s De-
korou Ždírec. Hosté vtrhli do zápasu na umělé 
trávě aktivněji a v první půli měli několik gólo-
vých šancí. Jednu z nich proměnil Michal So-
botka a poslal Ždírec do vedení. Ve druhém po-
ločase se karta obrátila a domácí soupeře sice 
tlačili, exbrodského brankáře Ivana Rezničenka 
však překonat nedokázali a hosté si tak odvez-
li tři body za těsnou výhru 0:1. Hlavním cílem 
Slovanu je odpíchnout se od spodu tabulky  
a vyvarovat se tak hrozícího sestupu. „Ve dru-
hém poločase jsme nepodali špatný výkon  
a chtěli bychom na něj navázat v dalších zápa-
sech,“ poznamenal trenér Stanislav Duben.

Úspěšnou sezónu zakončilo setkání se sta-
rostou i s fanoušky
Prvoligový kolotoč se s havlíčkobrodskými Re-
bely zastavil až ve čtvrtfinále. Po sérii s Kadaní, 
ve které byl postup pro Rebely samozřejmostí, 
se utkali s Olomoucí. Favorizovaného soupeře 
však na vlastním ledě zaskočili a v šestém zá-
pase doma rozhodli o postupu do čtvrtfinále. 
V tom narazili na ambiciózní Ústí nad Labem, 
kterému cestu pořádně znepříjemnili. Brodští 
mladíci byly pro Lvy s extraligovými zkušenost-
mi důstojným konkurentem a ve třetím zápase 
dokonce sahali po vítězství. Tříbrankové vede-
ní však nakonec ztratili a v sérii prohráli 0:4.  
I přesto s fanoušky po zápase slavili, a po jedné 
z nejúspěšnějších sezón v historii klubu přijal 
tým i starosta města Jan Tecl. Úplnou tečkou  za 
sezónou byl zápas s výběrem fanoušků.

Fanatic bral hlavně stříbro, zlato braly seniorky
O posledním březnovém víkendu vyrazilo de-
vět týmů SRC Fanatic na první nominační závo-
dy do Kladna. Kadeti trenérky Boženy Čapkové  
a Michaely Pešoutové skončili druzí, děvčata 
pod vedením Roberta Mrkvičky obsadila čtvr-
tou příčku. V kategorii step juniorů nestačily Fa-
natičky na Příbram a braly znovu stříbro. Spor-
tovní pár Marek Šotola a Martina Maloušková 
přivezl také stříbro. Nedělní ráno patřilo kate-
gorii dětí 8–10 let, ve které měl Fanatic hned 
dva zástupce. Svěřenci Adély Ježkové skončili 
sedmí, děvčata pod vedením Boženy Čapkové 
a Lucie Adamové se radovala ze stříbrné me-
daile. Historický úspěch přidal Fanatic až v sa-
motném závěru závodního víkendu. Při svém 
prvním vystoupení nenašel konkurenci OxyFan 
– tým v seniorské kategorii stepu, ve kterém 
s Broďačkami Adélou Ježkovou, Monikou No-
vákovou, Simonou Kůrkovou a Klárou Šircovou 
cvičí čtveřice z Oxygen Příbram.
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Co možná nevíte...
Ceny města za rok 2010
Kulturní a sportovní ceny města Havlíčkův Brod za rok 2010 byly 
slavnostně předány v sále Staré radnice 28. března 2011. Motivací 
pro laureáty cen je odměna ve výši 10 tis. Kč pro jednotlivce, 20 tis. 
Kč pro kolektiv.

Cena za významný přínos kulturnímu životu města v roce 2010

Markéta Hejkalová
Překladatelka, spisovatelka a vydavatelka knih je kromě svých 
dalších aktivit organizátorkou Podzimního knižního veletrhu. Ten se 
v Havlíčkově Brodě koná každoročně a letos bude této akci již 21 let. 
Dnes je havlíčkobrodský knižní trh synonymem pro 2. nejvýznamnější 
knižní veletrh v ČR.

Další nominace:
Bára Handzušová
Patří k nejvýraznějším talentům ve hře na klavír. Město Havlíčkův 
Brod reprezentuje více než 12 let na celostátních i mezinárodních 
soutěžích, kde získala nespočet ocenění. Její píle a hudební nadání je 
obdivuhodné. I proto je Bára vzorem pro mladší začínající klavíristy.

Akordeonové trio
Markéta Laštovičková, Žaneta Švecová a Jana Blažková. To jsou tři 
nadaná děvčata, která pod vedením učitelky Ivany Laštovičkové 
hrají při havlíčkobrodské ZUŠ na akordeon. V roce 2010 slavilo 
trio úspěchy např. v Chorvatsku, Německu, Holandsku nebo na 
Slovensku v Popradu, kde se v roce 2010 děvčata stala mistryněmi  
a vícemistryněmi Evropy.

Cena za významný dlouhodobý přínos městu v oblasti 
umění, zájmové umělecké činnosti, případně v dalších 
kulturně společenských aktivitách

Josef Brožek
Je dlouhodobě vynikajícím hudebníkem a pedagogem hry na 
dechové nástroje a komorní hry na ZUŠ v Havlíčkově Brodě. Stal se 
téměř legendou a vyhlášenou špičkou v hudební pedagogické sféře 
a jeho žáci šíří slávu české hudby nejen doma, ale i ve světě. Za svou 
kariéru učitele vychoval stovky vynikajících amatérů a profesionálů. 

Získal mnoho ocenění, mimořádné ocenění za mnohaletou úspěšnou 
prezentaci ČR obdržel v březnu roku 2009.

Další nominace:
Radomír Dvořák
Výtvarník, který je spjatý s naším městem nejen životem, ale i prací. 
Dřívější ředitel zdravotnické školy se jako osobitý tvůrce stále více  
a výrazněji zapisuje ve městě i širokém okolí svými dřevěnými 
plastikami. Aktivně se zapojil i do organizace netradičních uměleckých 
výstav ve výlohách obchodů nazvaných „Umění za sklem“ v rámci 
partnerských vztahů s holandským Brielle. 

Nejlepší sportovec města

Jaroslav Müller
Je členem softbalového extraligového družstva mužů TJ Jiskra Hroši 
Havlíčkův Brod a již několik let působí v reprezentaci České republiky. 
Za svou kariéru získal třikrát první místo na mistrovství České republiky 
juniorů, dvakrát druhé a dvakrát první místo na mistrovství Evropy 
seniorů a osmé místo na mistrovství světa juniorů.

Další nominace
Miroslav Třetina
Hokejista Miroslav Třetina je klíčovým hráčem mužstva Havlíčkova 
Brodu. Měl velký podíl na postupu havlíčkobrodských hokejistů do 
1. ligy v roce 2006. Figuruje pravidelně nejen na horních příčkách 
kanadského bodování (góly + asistence), ale i celé 1. ligy. Jeho 
současné výkony zaujaly vedení extraligového klubu HC Slavia Praha, 
kde také ukázal své dovednosti.

Nejlepší mladý sportovec města do 18 let

Libor Milichovský
V kategorii starších žáků a kadetů se v roce 2010 stal mistrem České 
republiky v řeckořímském zápase. Je reprezentantem České republiky 
do 17 let. Na mezinárodních turnajích skončil 1x na 1. místě a 2x na  
3. místě. Na turnajích v České republice nenašel přemožitele. 

Další nominace:
Michaela Součková
Je stabilní hráčkou házenkářského reprezentačního celku juniorek 
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...a vědět chcete
České republiky. Je členkou Centra talentované mládeže ve Slavii 
Praha, kde pravidelně nastupuje v B týmu Slavie, který hraje  
1. ligu žen. Nezanevřela ale ani na mateřský klub. V poslední sezóně 
vybojovala dva tituly Mistra ČR, ve Slavii Praha za starší dorostenky, 
v Havlíčkově brodě pak za dorostenky mladší. Na MČR byla vyhlášena 
s 26 brankami ve třech utkáních jednoznačně nejlepší střelkyní.

Radek Zikmund
Je mladý talent, který se věnuje sportu Okinawa karate a Kobudo. Na 
otevřeném mistrovství evropských zemí všech stylů Karate a Kobudo 
získal 1. místo v kategorii kadet. Dalším významným úspěchem bylo 
1. místo na Mistrovství Okinawa Shorin-ryu Karate dětí v Polsku. Je 
jedním z nejpokročilejších studentů České federace Okinawa Karate 
a Kobudo.

Nejlepší sportovní kolektiv města

Družstvo mladších dorostenek házené
Úspěšná děvčata získala v silné konkurenci na mistrovství ČR v roce 
2008 i rok poté stříbrnou medaili. V roce 2010 se dočkala i kovu 
nejcennějšího, který si přivezla z Olomouce.

Další nominace:
Team Fitness step aerobic junior
Tento kolektiv z SRC Fanatic Havlíčkův Brod dosahuje každoročně 
vynikajících výsledků. V loňském roce se stal mistrem ČR a Evropy. 
Největšího úspěchu dosáhly aerobičky v Holandsku, odkud si přivezly 
titul mistrů světa. 

Nejlepší dobrovolný cvičitel nebo trenér

Věra Trtílková
Jedna ze zakladatelů současného Klubu českých turistů v Havlíčkově 
Brodě byla oceněna Klubem českých turistů Vysočina KČT Vysočina  
a ÚV KČT (ústřední výbor klubu českých turistů) Veřejným uznáním  
II. a III. stupně za rozvoj a propagaci turistiky. 

Další nominace:
Jan Kopecký
Jako jeden z nejmladších instruktorů všech členských zemí WOF získal 
licenci pověřující šíření stylu Okinawa Shorin–ryu Karate v celé ČR. 
Pravidelně vyučuje bojové umění formou sebeobrany u Vojenské 
policie. V minulých letech vyučoval bojové umění příslušníky Irácké 
policie v zahraniční mírové a válečné misi v Iráku. Dosáhl mnoha cílů, 
k nimž patří dvakrát 3. místo na Světovém šampionátu v Kanadě,  
2. místo na celoevropské soutěži Slovakia Open a 1. místo na 
Mistrovství Japonské ambasády v Polsku. Jak sám říká, nejobtížnější 
je být trenérem sám sobě.

Robert Mrkvička
V současné době trénuje sportovní týmy mládeže ve sportovním 
klubu SRC Fanatic. Věnuje se svým svěřencům nejen v tréninkových 
jednotkách, ale pořádá pro ně i různé aktivity, které kolektiv stmelují. 
V roce 2010 dosáhl se svými týmy mnoha úspěchů: mistryně  
a vicemistryně světa ve step aerobiku – junior, mistryně světa ve step 
aerobiku – kadet, 4. místo sportovní aerobik páry – junior, mistryně 
a vicemistryně Evropy ve step aerobiku – junior, vicemistryně Evropy 
step aerobiku – kadet, mistryně ČR ve step aerobiku – junior, 3. místo 
na MČR ve step aerobiku – junior, mistryně ČR ve step aerobiku – 
kadet, vicemistryně ČR ve step aerobiku – minikazet.
 Připravila S. Pátková

Všichni nominovaní v soutěži Kulturní a sportovní ceny města Havlíčkův Brod za rok 2010 zapózovali na společné fotografii.
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Sčítání lidí, domů a bytů 2011
Nepodceňujme statistiku. Sčítání lidí, domů 
a bytů existuje již od středověku, kdy údaje 
sloužily panovníkům k vojenským a daňo-
vým účelům. K čemu jsou získaná data po-
třebná dnes si možná hned neuvědomíme, 
ale je překvapující, jak jsou takové informace právě v této době důležité. Jen 
ve zkratce: výsledky sčítání využijí hasiči a IZS (povodně), školy a školky, slou-
ží pro dopravní obslužnost, péči o seniory, k vakcinaci dětí, při posuzování 
hlukové zátěže, přerozdělování dotací a další. Díky výsledkům sčítání také 
vznikl servis, jako jsou telefonní automaty, odpadové hospodářství, záchyt-
ná parkoviště, hlídání dětí atd.
Odevzdávat vyplněné sčítací formuláře je možné do 14. dubna. Do toho-
to dne mají všichni povinnost podle zákona odevzdat formuláře – ať už je 
budou odesílat poštou v obálce nebo osobně předávat sčítacímu komisaři. 
Prostřednictvím internetu je možné odeslat formulář do 19. dubna. 
20. dubna končí činnost call centra s bezplatnou linkou 800 87 97 02. Dále 
bude k dispozici pro informace o sčítání lidu číslo Českého statistického 
úřadu 274 057 777, které je v provozu v úředních dnech. Stále bude také 
fungovat informační email info@scitani.cz. S. Pátková

V sobotu 12. 3. procházelo vsí Mírovka šest potulných muzikantů a kolem 
dvaceti masek, které se účastnily místního Masopustu. „Děkujeme mas-
kám, muzikantům a organizátoru panu Maťkovi, a také všem,kteří otevře-
li a masopust přivítali,“ dodala předsedkyně osadního výboru v Mírovce J. 
Trbušková. (red)

Proč je potřeba rekonstruovat Starou radnici
Historická budova jako jeden ze základních prvků a symbolů města vyka-
zuje podstatné nedostatky a zaslouží si obnovu. 
• Sál není dobře větratelným prostorem, potřeboval by vzduchotechni-
ku, která by vzduch zajistila.  
• Dalším handicapem budovy je zázemí. Je potřeba rozšíření sociálního 
zařízení s bezbariérovým přístupem.  
• Restaurace nebo vinárna v suterénu, které by mohly být chloubou 
města, vyžadují kompletní rekonstrukci. 
Projekt rekonstrukce Staré radnice využívá možností, které nabízí pů-
vodní dispozice domu. Stará radnice je objektem, který pravděpodobně 
vzešel ze tří gotických parcel. Dům se do současné podoby dostal kolem 
poloviny 19. století při přestavbě po požáru. Objekt byl kdysi otevřený  
z náměstí do zadního traktu, při přestavbě pro potřeby městské knihovny 
byl průchod zastavěn. Podle architektů to je možnost, kterou lze dobře 
využít.
Rekonstrukce je rozdělena na několik etap
První je na řadě zpřístupnění a obnovení funkce suterénu. Pro umožně-
ní bezbariérového přístupu do restaurace bude zřízena nová přístupová 
cesta v zadní otevřené části objektu z Trčkovy ulice přes dvůr do úrovně 
stávající vinárny. „Dvůr by měl být využit jako zahrada s kašnou a stro-
my, místo, které může nabídnout posezení na terase, příjemný prostor 
pro veřejnost. Samozřejmostí je doplnění toaletou pro osoby se sníže-
nou schopností pohybu,“ přiblížil architekt. Další úpravy se budou týkat 
vlastního přízemí, tedy vestibulu. Vstupní hala vyžaduje prosvětlení. Ná-
roží staré radnice, kde je dnes loubí, sloužilo kdysi jako obchod. Vzhledem 
k hustému provozu byl krám zrušen, ale nyní, kdy v těchto místech bude 
opět pěší zóna, může být prostor znovu obnoven v původní kráse. 
Poslední etapa oprav se týká sálu, který by měl být reprezentační místnos-
tí. Cílem rekonstrukce je obnovit její původní podobu, vybavit foyer sluš-
nou šatnou, vytvořit dostatečný prostor na korzo, příležitostné výstavy, 
akademie a společenský provoz a v zadním křídle vybudovat komfortní 
sociální zařízení. Sál by měla doplnit vzduchotechnika, dostatečný přívod 
vzduchu pro cca 150 lidí, kteří mohou navštěvovat koncerty a podobné 
akce.
Jaké bude využití objektu
Dvůr by měl být městskou zahradou pro veřejnost. Nároží staré radnice, 
vlastně podsíň, je přístupná přímo z náměstí aniž by se vstupovalo do bu-
dovy, což je velmi výhodné například pro umístění informačního centra. 
Knihovně však propojením do dvora bude odebrán určitý prostor, proto 
by zde do té doby, než by byla knihovna přestěhována, mohl být malý 
přednáškový sál, sloužící třeba i pro společenské akce. Po odstěhování 
knihovny by v tomto místě bylo vhodné zřídit například zmíněné infor-
mační centrum. Restaurační zařízení (vinárna) bude obnoveno a bude 
vypsáno výběrové řízení na pronájem. Sál bude komfortním reprezentač-
ním místem radnice. Mohl by to být „malý kulturní dům“, další posílení 
aktivity na náměstí.
Co bude dál s knihovnou
Celá studie popisuje stav, který vznikne až, knihovna budovu opustí. Na 
výstavbu nové krajské knihovny je vydáno stavební povolení, čeká se na 
vyjádření kraje, zda bude stavba realizována, či z finančních důvodů niko-
liv. Nyní je rozhodnutí v rukou krajských zastupitelů. Světlana Pátková

Rok 2011 je rokem Karla Havlíčka Borovského 
Letos uplyne 190 let od narození a zároveň 155 let od úmrtí Karla Havlíčka 
Borovského. Navíc také odvezení do exilu v Brixenu proběhlo před 160 
lety. Jak naše město, tak Havlíčkova Borová, ale i partnerské město Brixen 
se k této významné osobnosti hlásí a společně chceme oslavit a vzpome-
nout tato výročí. Město Havlíčkův Brod vypsalo grant ve výši 100 000 Kč. 
Regionální sdružení Syndikátu novinářů Vysočina, Klub novinářů Brixen 
při té příležitosti vyhlásil soutěž Epigram 2011, do kterého je možné 
přispívat do 30. června. Muzeum Vysočiny připravuje novou výstavu na 
téma Karel Havlíček Borovský. Vyvrcholení oslav se plánuje na Podzimní 
knižní veletrh ( 21.–22. 10. 2011), kdy přijedou i delegace z partnerských 
měst. Italský Brixen připravuje natočení filmu o partnerských městech. 
V letošním roce si však budeme připomínat i jiné slavné rodáky, jako např. 
140. výročí narození a 70. výročí úmrtí starosty okresního sdružení ha-
sičů Františka Raupacha, dále brigádního generála i.m. Karla Miroslava 
Kuttelwaschera. Byl to nejúspěšnější český pilot RAF, který by letos v září 
oslavil 95 let.  Jana Fischerová, poslankyně PČR
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Chtějí vrátit krásu poutnímu místu
Poutní kostel sv. Anny u Pohledu byl založen roku 1760 při léčivém prameni 
a poustevně ze 40. let 18. století. Z darů klášternic a desítek uzdravených zde 
vznikla poutní svatyně a zdejší pouti přestály všechny společenské zvraty. 
Neutěšený stav kostela, který si letos připomene 250 let od vysvěcení, by 
chtěla zachránit pohledská farnost. Proto iniciuje náročné práce zahrnují-
cí statické zajištění zdiva, obnovu pláště, restaurování výzdoby i mobiliáře. 
Žádá proto subjekty o finanční podporu a snaží se o získání finanční pomoci 
také jinými cestami. Jednou z nich je záměr vydání kalendáře s fotografiemi 
dokumentujícími historii i současnost celého poutního areálu, přírody i vý-
znamných událostí, které se k tomuto místu váží. Hledají historické snímky 
jakékoliv části poutního místa, aleje a dalších zajímavostí z lokality. Pokud 
můžete pomoci fotodokumentací, obraťte se na Jana Novotného, zástupce 
farnosti na tel. 602 965 898, e-mail: giovannin@seznam.cz. S. Pátková

Termíny veřejných jednání výborů zastupitelstva města v měsíci DUBNU 2011

Jednání ZM se bude konat 18. 4. 2011 od 14.30 hodin ve velké zasedací místnosti MěÚ Havlíč-
kův Brod, Havlíčkovo náměstí 57. Přímý přenos zasedání je možné sledovat na www.muhb.cz.

Usnesení rady a zastupitelstva města v plném znění jsou na www stránkách a úřední desce MěÚ.

12.4. Životní prostředí 15.30 hod. MěÚ V Rámech
20.4. Územní plán a rozvoj města 15.30 hod. MěÚ Havlíčkovo nám.

V pátek 18. 3. odpoledne uspořádali pracovníci pečovatelské služby 
SSMHB pro své klienty Masopustní merendu. Senioři měli možnost 
strávit příjemné odpoledne ve společnosti svých vrstevníků, pobavit 
se, zatančit, zazpívat a pochutnat si na malém pohoštění. Přítomné 
obsluhovaly pracovníci služeb – vosičky, fotbalový rozhodčí, Nšoči  
a další vydařené masky. Pobavili se dobře všichni. (red)

Parkovací režim má zajistit efektivní parkování
Vedení města dlouhodobě řeší problematiku tzv. dopravy v klidu, tedy par-
kování. Koncepčně byla projednávána také napříč politickým spektrem ve 
výboru pro územní plán a rozvoj města. „Přesto na jednání zastupitelstva 
ze strany opozice zazněly podněty, které byly již předtím dávno předjed-
nány a nejsou tedy žádnou novinkou,“ vysvětlil radní Libor Honzárek: „Na-
příklad pro parkoviště u polikliniky byla již pro letošní rozpočet vyhrazena 
částka cca 120 tis. Kč pro nákup technologie řídící parkovací režim.“ Systém 
výběru parkovného nesměřuje k tomu, aby město ‚zbohatlo‘, ale k tomu, 
aby režim byl výhodný pro motoristy, občany a návštěvníky Havlíčkova Bro-
du, kteří si zde potřebují vyřídit své záležitosti. „Rádi bychom informovali  
o záchytných parkovištích, která jsou nedaleko centra, jako např. na Chotě-
bořské, u Zimního stadionu v parku, kde je možné vozidlo odstavit a dojít 
zhruba za 10 minut do centra. U Kulturního domu Ostrov je zpevněná plo-
cha, kde jsou volná místa, což je asi 5 minut chůze,“ popisuje radní. To není 
tak daleko, aby tam lidé přijíždějící do práce auty nemohli přes den parko-
vat. Naopak všude v blízkosti budov, kde si občané vyřizují své záležitosti, je 
potřeba parkování regulovat poplatkem. U stavební školy je podle dosud 
vybraných peněz (2 Kč za hodinu) obsazenost od začátku roku 36 % a je vý-
razně vzestupná, protože leden a únor jsou i pro parkování tzv. hluché mě-
síce. Počet parkovacích míst byl v loňském roce navýšen například o 90 míst  
u stavební školy. V ulici Beckovského vzniklo navíc asi 50 míst, na sídlišti Žiž-
kov a Pražská další místa, kde by měla zůstat parkoviště bezplatná a využívat 
by je měli zejména lidé, bydlící v okolí. „Určitě upravíme režim u polikliniky, 
kde bude parkování zpoplatněno. Cena a termín je ještě v jednání. Smys-
lem regulace je, aby byla možnost parkování dostupná za slušnou cenu, ale 
aby bylo místo k zaparkování volné a nebylo využíváno k dlouhodobému 
odstavování vozidel,“ znovu připomíná Libor Honzárek. K redukci zřejmě 
dojde i v blízkosti nádraží, ale 16–22 zpoplatněných (tedy regulovaných) 
míst by zde mělo zůstat rezervováno pro parkování osob dojíždějících na 
dráhu nebo například na Poštu. „U Okresní správy sociálního zabezpeče-
ní byly instalovány dva automaty, které jako regulátory fungují výborně  
a většinou si klienti mají kde zaparkovat. Stejně tak před finančním úřadem 
uvažujeme o zpoplatnění za nízký poplatek. Přiznáváme, že je potřeba zlep-
šit informace u automatů, aby bylo jasné, že se vybírá pouze v pracovních 
dnech a ne o víkendech,“ doplnil Honzárek. Problematika dopravy v klidu je 
městem důsledně sledována. „Můžeme ujistit všechny řidiče, že smyslem 
nebude vybírání velkých sum za parkování, ale regulace dopravy v klidu tak, 
aby všichni místo k zaparkování na dobu potřebnou pro vyřešení jejich věci 
našli, a hledat lokality, kde by mohli zaparkovat i návštěvníci nebo lidé dojíž-
dějící za prací,“ uzavřel Libor Honzárek.  S. Pátková

UPOZORNĚNÍ: Dne 31. května 2011 bude ukončeno analogové vy-
sílání ze všech TV vysílačů velkého výkonu v územní oblasti Jihlava. 
Z vysílačů Javořice u Jihlavy, Strážiště u Pacova a Klučovské hory  
u Třebíče bude nadále vysílán pouze dialogový signál. Podle Národ-
ní koordinační skupiny pro digitální vysílání v ČR by měl být přechod 
z analogového vysílání na digitální bez problémů. (red)

OPRAVA: V březnových Havlíčkobrodských listech byla v článku  
„O zaniklých cihelnách“ chybně uvedena poloha cihelny „U Pabous-
ků“ na západním okraji města. Správně je na východním. Za chybu 
se autor, Jan Juráček, omlouvá.

Městská policie informuje 
• V období čtyř týdnů od 21. 2. do 27. 3. 2011 
bylo strážníky Městské policie v Havlíčkově Brodě 
zjištěno celkem 276 dopravních přestupků. Proti 
veřejnému pořádku a vyhláškám města bylo ře-
šeno 70 přestupků. Strážníci provedli 252 kontrol 
objektů a majetku, jako jsou benzinové stanice, 
školy, mateřské školky, hřbitovy, supermarkety  
a podobně.
• Nechybí ani kontroly nalévání alkoholu a hraní na výherních au-
tomatech osobami mladšími 18 let, kterých bylo celkem 45. Pokuty 
byly uloženy 7 krát v oblasti volného pobíhání psů a neodstranění 
psího exkrementu. Odchyceno bylo 11 zatoulaných psů, zkontrolo-
váno 40 totožností podezřelých osob, odstraněno 1 vozidlo a jeden 
občan byl umístěn na záchytnou stanici. 
• Na Technické služby bylo nahlášeno 7 závad, jako je poškození do-
pravního značení, nefunkční veřejné osvětlení, poškození zařízení  
a podobně.
• Na služebnu MěP bylo telefonicky ohlášeno týrání dítěte. Přesto, 
že hlídka nezjistila zjevné známky týrání 5letého chlapečka, byl in-
formován odbor péče o dítě a domluven další postup.
• Hlídka spatřila dva muže vypadající podnapile, jak nasedají na Ka-
linově nábřeží do auta a odjíždí. Motohlídka následně zastavila vozi-
dlo na křižovatce Bezručova – Nádražní a zjistila dechovou zkouškou 
hladinu alkoholu 1,6 promile. Věc převzala Policie ČR. S. Pátková
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Aktuality z Brielle 

Nové centrum ve Vierpolders
V části Brielle zvané Vierpolders vyroste nové kul-
turní centrum a škola. Budova bývalého centra, 
kterou brodští návštěvníci Brielle důvěrně znají, 
byla zbourána, aby uvolnila místo moderní stavbě. 
V březnu byla slavnostně stavba zahájena za účasti 
místostarosty města Brielle a do konce roku bude 
nové centrum se školou otevřeno. Na fotografii je 
vidět pohled na školní část budovy. 

Duben se blíží
Mnoho brodských občanů už na vlastní kůži po-
znalo, co znamenají oslavy prvního dubna v Briel-
le. Jedná se o oslavy výročí vítězné bitvy Geuzenů 
(rebelů) se Španěly v roce 1572, která znamenala 
začátek porážky Španělů v celé zemi. Součástí kaž-
doročních oslav je velký trh řemesel, který probíhá 
(jak jinak) v historickém duchu. Neodmyslitelnou 
součástí tohoto trhu a celých oslav jsou dobové 
kostýmy, na jejichž výrobě pracují dobrovolníci 
dlouhé měsíce před oslavami. Geuzeny z part-
nerského výboru přijedou již tradičně podpořit 
„Rebelové“ z Havlíčkova Brodu. Letos zde bu-
dou předvádět své umění a nabízet své výrobky  
A. Trbušek (keramika), a B. Obstová (malování na 
hedvábí), hudbou je bude doprovázet skupina  
P. Lutnera a nebude chybět ani zpravodaj L. Blažek. 
Na základě historicky prvního oficiálního pozvání 
briellské radnice pojede na oslavy také delegace 
města Havlíčkův Brod v čele s místostarostou Iva-
nem Kuželkou. 

Hostitelské rodiny pro děti z Bosny
Jako každý rok, tak i letos v dubnu přivítá Brielle 
skupinu cca třiceti dětí ze zemí bývalé Jugoslávie. 
Tentokrát to budou děti z Bosny, které přijedou na 
tři týdny. V Brielle se jich ujmou hostitelské rodiny 
a jejich programem bude rekreace, výlety a sport. 
Vzhledem k tomu, že se jedná o děti z chudých ro-
din, které nikdy dovolenou nezažily, bude to pro ně 
jistě opravdový zážitek. 

 

Přeložila Jiřina Ramaekersová

Historická paměť
George Orwell popsal bravurním způsobem ve 
svém slavném románě 1984, který naštěstí pro-
zatím zůstal, alespoň co se týče Evropy, utopií, ná-
stroje totalitní moci. Jedním z nich je vymazávání 
paměti. Paměti o minulosti, která byla jiná než 
současnost, a proto dává naději, že ani současnost 
nemusí zůstat taková, jaká je, ale může si hlavně 
v těch dobrých směrech vzít příklad z historie. 
Naše země zažila snahu o vymazání paměti cel-
kem nedávno. O co více se v 50. letech vraždilo, 
mučilo a posílalo do vězení, o to více se za dob 
normalizace snažili čelní představitelé tohoto státu 
a jejich pomahači o to, abychom zapomněli na to, 
co je svobodné myšlení, kdo byli hrdinové našeho 
státu a našeho domova. Tady v Havlíčkově Brodě 
se to projevilo nejhanebněji při odstranění nápisu 
na památníku padlým z 1. a 2. světové války, kde 
byli jmenováni ti, kteří za naši svobodu nasadili 
své životy. Ráda bych na tomto místě připomněla 
několik velkých osobností spjatých s naším měs-
tem, které měly podle bývalého režimu upadnout 
v zapomnění. Jsou to vojáci a vězňové z 2. světové 
války, lidé, kteří po válce bojovali za demokracii 
anebo ti, kteří se nehodlali vzdát svého přesvědče-
ní, ať už na poli kulturním nebo vědeckém. Někteří 
zahynuli v bojích proti hitlerovskému Německu, 
ale dlouhá léta se jim za to nedostalo žádné pocty. 
Někteří byli za komunismu vězněni, jiní emigrovali,  
a tím si podle komunistů zasloužili vymazání z dějin 
naší země, ať byly jejich zásluhy jakékoli. Další zas 
byli „jen“ zatlačeni do pozadí a bylo jim znemožně-
no vykonávat to, v čem mohli a chtěli být pro nás 
ostatní přínosem. Děsí mě, že všichni tito lidé byli 
soustavně po desítky let opomíjeni a k veřejnosti 
nesměly být připuštěny žádné informace o nich. 
Dodnes si neseme ovoce těchto let a mnoho jmen 
pro nás zůstává neznámých. 

Stanislav Zimprich

Stanislav Zimprich byl jedním z těch, jehož jmé-
no bylo odstraněno v 70. letech minulého století 
z havlíčkobrodského památníku. Jak bylo připo-
menuto v minulém čísle Havlíčkobrodských listů, 
tento náš rodák by se 3. března tohoto roku dožil 
95 let. Osud mu však vyměřil mnohem méně. Sta-
nislav Zimprich prožíval v našem městě bezstarost-
né mládí, hrál fotbal za AFK Německý Brod, plaval, 
běžkoval, měl spoustu kamarádů, mezi jinými mu 
byl již tehdy nejblíže budoucí spolubojovník a též 
brodský rodák Jan Laška. Po absolvování obchodní 
akademie v Chrudimi se dobrovolně přihlásil do 
armády. Vystudoval Školu pro důstojníky letectva 
v záloze v Prostějově a Vojenskou akademii v Hra-
nicích, kterou dokončil v roce 1937. Poté sloužil  
u leteckého pluku 5 až do tragického září 1938. Ješ-

tě před vypuknutím 
2. světové války se 
rozhodl uprchnout do 
Polska, kde se hlásil 
na Československém 
konzulátě v Krakově. 
Odtud začíná jeho 
další anabáze, tolik 
podobná ostatním 
letcům, kteří utekli 
z vlasti s nadějí, že 
budou moci bojo-
vat proti nacistům. 
Z Polska vedla Zimprichova cesta v červnu 1939 
do Francie, kde se přihlásil do cizinecké legie. Jiná 
možnost, jak být zařazen do armády tehdy pro Če-
chy a Slováky, ve Francii neexistovala. S cizineckou 
legií byl Zimprich odeslán do Afriky, do výcvikové-
ho střediska v Sidi bel Abbes. Podmínky v tomto 
centru byly velice špatné, vojáci byli téměř bez 
prostředků, mnozí z nich neměli ani dostatek jíd-
la. Fotografie Stanislava Zimpricha z jeho pobytu 
v Africe se stala předlohou pro poštovní známku ze 
série šestnácti známek našich letců RAF tzv. Lon-
dýnského vydání. Po vypuknutí 2. světové války se 
vrátil Zimprich z Afriky do Francie a ve výcvikovém 
středisku v Chartres se přeškoloval na francouzská 
letadla. Byl zařazen ke stíhací skupině, své nové 
znalosti však nestihl v bitvě o Francii využít. Poráž-
ka byla tak rychlá, že se do bojů nestačili zapojit ani 
všichni naši letci zde přítomní. Stanislav Zimprich 
odplul v červnu 1940 se svojí stíhací skupinou do 
Velké Británie a byl zařazen do základního kádru 
310. československé stíhací perutě na základně 
v Duxfordu. Vytvoření našich prvních perutí v Britá-
nii bylo pro Československo velice důležitým mez-
níkem. Především pak zapojení těchto našich jed-
notek a našich letců v ostatních perutích do bitvy  
o Británii v létě 1940 přispělo největší měrou  
k uznání naší exilové vlády v Londýně ze strany 
mocností. Stanislav Zimprich již v srpnu 1940 zazna-
menal svůj první úspěšný sestřel Messerschmitta. 
Celkem zasáhl Stanislav Zimprich v bitvě o Británii 
6 letadel (1 jistě, 4 pravděpodobně a 1 poškodil). 
Osudným dnem pro Stanislava Zimpricha se stal 
12. duben 1942. Tento den prováděla jeho jed-
notka cvičné souboje. Jeho stíhací letoun Spitfire 
se zapletl se strojem Stanislava Halamy. Stanislav 
Zimprich se pokusil nouzově přistát na pláži, ale 
vlétl do moře, 
a i když se stačil 
katapultovat, 
utonul. Moře 
vyvrhlo jeho 
tělo po třech 
měsících. Byl 
pohřben mezi 
další bojovní-
ky z 2. světové 
války na hřbi-
tově St. Augus-
tine, který leží 
v malé vesnič-
ce Heanton 
v Severním 
Devonu v jiho-
západním cípu 
Anglie. Bylo 
mu pouhopou-
hých 26 let. Jeho jméno je teď znovu napsáno na 
památníku padlým. Doufejme, že tentokrát se ni-
kdo nepokusí jeho ani ostatní jména odtud odstra-
ňovat anebo se je snažit vymazávat z naší paměti.
 Alena Jindrová
 Foto: Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod, fotoarchiv

Známka se St. Zimprichem

Náhrobek Stanislava Zimpricha
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Tvárná keramická hlína nadchla Václava Čer-
nocha už v mládí, a jako hrnčířský kruh se od 
té doby točí i jeho život. Pomyslné první kolo 
se uzavřelo na Lidové škole umění v Havlíč-
kově Brodě. Tady jako malý kluk pod vede-
ním akademického malíře Jana Jůzla začínal,  
a právě sem se po získání zkušeností u nás  
i v zahraničí, tentokrát už jako pedagog, vrátil. 
Čtyři stovky jeho žáků, kterým předal základy 
nejrůznějších výtvarných technik, se umění  
a souvisejícím řemeslům věnují profesionálně. 
Další kolo se otočilo i v jeho vlastní rodině, 
když jeho dcera odpromovala na pedagogic-
ké fakultě a stala se učitelkou. Václav Černoch 
oslavil v minulém roce šedesáté narozeniny  
a brzy uplyne čtyřicet let od začátku jeho pe-
dagogické kariéry. 

„Panu učiteli Jůzlovi jsme říkali „mistře“ a bylo 
to naprosto výstižné. Vždyť z jeho třídy vyšli 
takoví umělci jako Jan Exnar, Josef Saska nebo 
Stanislav Bitterman,“ vypráví Václav Černoch 
o váženém učiteli umění, ke kterému jako 
dítě chodil do výtvarného kroužku. „Byl to vy-
nikající grafik a malíř, ve mně ale stále rostla 
touha zkusit si vyrobit něco z hlíny. Začal jsem 
navštěvovat hrnčírnu v Brodě na Letné, kde 
jsem poprvé viděl, jak se na hrnčířském kru-
hu točí květináče a vázy. A to mě fascinovalo. 
Když jsem jim párkrát zametl dílnu, mohl jsem 
si za odměnu za kruh sednout. Stala se z toho 
svým způsobem droga, která podnítila i výběr 
střední školy.“ 
Studijní cesta Václava Černocha se stočila na 
Střední průmyslovou školu keramickou v Be-
chyni, kde se na konci šedesátých let zúčastnil 
i dvou mezinárodních sympozií. „Tehdy se do 
Bechyně sjeli účastníci z patnácti zemí a pro 
nás to byla jedinečná možnost, jak se přiučit 
něco o technologiích ze Západu. Seznámili 
jsme se s hmotami i glazurami, které u nás 
tehdy nebyly.“ Na obdobném principu teď po-
máhá organizovat sympozia pro mladé uměl-
ce v nedaleké Světlé nad Sázavou. 

Po střední škole nastoupil na Ústředí umě-
leckých řemesel do Štěchovic, kde se nachází 
nejstarší keramické pracoviště u nás. „V této 
unikátní dílně se využívají takzvané kaselské 
pece, kde se pálí dřevem. Své věci si sem 
jezdili realizovat výtvarníci z celé republiky,  
a podařilo se mi tu navázat cenné kontak-
ty,“ vypráví dnes známý keramik, který vedle 
práce ve štěchovické dílně soukromě čtyři 
semestry studoval umění ve třídě profesora 
Evžena Veidlicha. 
Absolvoval i stáž u Waltera Gebauera ve vý-
chodoněmeckém Bürgelu, kde se vyrábí tra-
diční německá keramika, a dostával další 
nabídky na pracovní pobyty. „Tehdy nastalo 
zlomové rozhodnutí. Měl jsem možnost zů-
stat v zahraničí, ale v téže době mi zemřela 
patnáctiletá sestra a rodiče zůstali sami. Roz-
hodl jsem se, že se vrátím domů a nastoupím 
na místo učitele na lidové škole umění.“ Tam 
ještě za katedrou zastihl svého prvního učite-
le Jůzla. „Měl jsem velké štěstí, protože mě  
i v pedagogických začátcích korigoval. Poradil 
mi, v čem jsem potřeboval, a zůstal jsem na 
škole jako jakýsi jeho nástupce,“ vzpomíná 
Václav Černoch na okamžik, od kterého zane-
dlouho uplyne čtyřicet let. Učitelskou kariéru 
totiž zahajoval v jednadvaceti letech. 
Vedle učitelské profese se stále chtěl věnovat 
práci s keramickou hlínou. Brodská hrnčírna 
však končila, tak nezbylo nic jiného, než si pec 
postavit doma. „Toužil jsem po kaselské peci 
jako byla ve Štěchovicích. Stálo to spoustu 
času a experimentů, snažil jsem se pálit na 
přímý oheň, což ovšem bylo neskutečně ná-
ročné na spotřebu dříví, a tak jsem přešel na 
plyn.“ Ze Štěchovic si přivezl alespoň hrnčířský 
kruh, na němž vytvořil stovky výrobků, které 
následně prodával. 
Vedle užitého umění se věnuje i tvorbě kera-
mických reliéfů a prostorových objektů, které 
zdobí interiéry havlíčkobrodské nemocnice, 
lékárny U Karla, hotelu Zlatý lev, České spoři-
telny, Všeobecné zdravotní pojišťovny, Střed-
ní zdravotnické školy a dalších budov. Svá díla 
vystavoval i v zahraničí - v holandském Brielle, 
Mnichově, Kolíně nad Rýnem, na Českém vel-
vyslanectví ve Vídni a na celosvětové výstavě 
keramiky v kanadském Calgary.
Uspořádal i řadu výstav v tuzemsku, především 
na Vysočině. Účastnil se akcí ve skanzenu na 
Veselém Kopci, keramika Václava Černocha 
bývala také neodmyslitelnou součástí zahrád-
kářské výstavy květin na zámku v Pohledu.  
V Havlíčkově Brodě několikrát prezentoval svou 
tvorbu v Galerii výtvarného umění a v Muzeu 
Vysočiny. Spolu s ním své práce vystavovala  
i jeho manželka, která se též věnuje keramice. 
„Moje žena Hana je nejen mou životní partner-
kou, už pětatřicet let, ale třiatřicet let byla také 
mou kolegyní ve výtvarném oboru ZUŠ v Hav-
líčkově Brodě,“ upřesnil Václav Černoch. 
V devadesátých letech začal  vyučovat vedle 
Základní umělecké školy také na havlíčkobrod-
ském gymnáziu. U maturity z dějin umění se  
s ním sešla i jeho dcera Hanka. Ta si také zvolila 
pedagogickou dráhu, ale v jiném oboru než vý-
tvarném. Syn Martin v otcově  dílně také zkou-
šel keramické řemeslo, ale nakonec u něho 
převládla hudba, zpěv a hra na kytaru. 
V současné době Václav Černoch už pátým 
rokem vyučuje vedle zmíněných škol také na 
Střední uměleckoprůmyslové škole ve Světlé 
nad Sázavou. „Jedná se o velmi dobře vyba-
vené pracoviště, škola má například vlastní 

sklářskou huť.“ Loni tu uspořádali nultý ročník 
mezinárodního sympozia, kam se sjeli studen-
ti z několika zemí Evropy. „Pro tento, řekně-
me, zkušební ročník jsme zvolili téma Kámen 
a voda, které odráželo přírodní podmínky 
světelského okolí - kámen v tamních lomech 
a vodu v řece Sázavě. Na začátek letošního 
května chystáme díla studentů z tohoto se-
tkání vystavit v brodském Muzeu Vysočiny.“ 
O měsíc později začne očekávaný první roč-
ník sympozia, tentokrát na téma Keramika  
a sklo. „Chceme umožnit studentům zrealizo-
vat návrhy, ve kterých se propojují dva různé 
materiály. To si může kvůli potřebnému tech-
nickému zázemí, které ovšem světelská škola 
nabízí, dovolit málokdo. Už máme přihlášené 
Turecko, Rakousko, Polsko a Slovensko, účast-
níci si připravují návrhy, na základě kterých 
je budeme na sympozium přijímat. Inspirací 
budou díla místních slavných umělců – malíře 
Jana Zrzavého a hudebního skladatele Gusta-
va Mahlera.“ 
Za čtyři desítky let vychoval Václav Černoch 
na čtyři sta žáků, kteří se na uměleckou drá-
hu vrhli profesionálně. Pracují s nejrůznějšími 
technikami a v rozličných odvětvích; vedle 
malířů a keramiků jsou mezi nimi sochaři, 
grafici, kováři, architekti, šperkaři, zlatníci či 
fotografové, ale také řada učitelů výtvarné 
výchovy. Výrazné talenty našel i mezi svými 
současnými žáky. „Z těch mladších je to určitě 
Filip Tatýrek,  který se věnuje animaci a na ce-
lostátní soutěži v Plzni získal se svým filmem 
,Austrália‘ o životním prostředí cenu diváka. 
Štěpánka Klečanská v loňském roce získala 
hlavní cenu na soutěži v Polsku. Velmi šikovná 
je i letošní maturantka na brodském gymná-
ziu Bára Stejskalová, která vytváří architekto-
nické návrhy. Její práce byly prezentovány i na 
expu v Šanghaji, ocenil je architekt a herec 
David Vávra, a myslím si, že o ní ještě hodně 
uslyšíme. Uznání patří ale i ostatním žákům 
výtvarného oboru, kteří v dnešní ‚počítačové‘ 
době věnují svůj volný čas výtvarné tvorbě.“
Díla Václava Černocha a jeho bývalých i sou-
časných studentů byla na přelomu roku k vi-
dění na výstavě v havlíčkobrodském Muzeu 
Vysočiny, které ji uspořádalo u příležitosti vý-
tvarníkova loňského jubilea.
 A. Štefánková

Václav Černoch
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Křížovka
Křížovka
Mladík u holiče sedí v křesle 
a osloví vedle pracující 
manikérku: „Slečno, 
nepovečeřela byste se 
mnou při svíčce  
a tlumené hudbě, no a další 
by se vidělo …“ „Nemohu, 
protože jsem šťastně 
vdaná.“ „No tak tomu 
svému krasavci řekněte, 
že jdete s kamarádkou do 
kina!“ Odpověď manikérky 
najdete v tajence křížovky.

Křížovkáři, čeká vás změna
Křížovka byla pravidelně zveřejňována v HB listech pro zpestření a jako prvek sloužící k zábavě. Je to trochu časopisecké 
pojetí, ale tato forma byla vždy velmi oblíbená (jak vyšlo najevo v průzkumu z r. 2008) a zřejmě je tomu tak stále. Informační 
přetlak však nutí k šetření místem a využití každičkého řádku pro další informace, které by měli občané vědět. Mediální 
výbor a redakční rada HB listů se shodují, že rubrika s křížovkou proto nemusí být pravidelná, ale občasná. Najdete ji však 
na webových stránkách města společně s Havlíčkobrodskými listy, kde bude zveřejňována samostatně. Vyluštěné tajenky 
budou slosovány a ani o výhru tedy nepřijdete. Změny se můžete dočkat již od příštího čísla. S. Pátková

Správné znění tajenky z čísla 3/2011 – Alespoň si to bude pro příště pamatovat.
Správnou odpověď z 84 došlých vylosoval místostarosta Ivan Kuželka, výhercem ceny je MUDr. V. Provazník, Golčův Jeníkov 

Zelená linka  
Technických služeb

Telefon 800 183 549
Na této lince můžete 

bezplatně hlásit závady  
týkající se údržby města 

(osvětlení, údržba 
komunikací a chodníků, 

veřejné zeleně)  
i veškeré připomínky  
k práci Technických 

služeb  
(svoz odpadů apod.). 

INFORMACE  
pro občany, podnikatele, 

turisty najdete na  
www.muhb.cz.

Radniční okénko  
na kabelovce

Premiéra: každou středu  
ve 20.00 h.  

Reprízy: denně  
v 8.00, 10.00, 12.00, 
14.00, 16.00, 18.00,  

20.00 a 22.00 h.
K dispozici na DVD 
v Krajské knihovně 

Vysočiny, www.muhb.cz 
a www.hbin.cz

Havlíčkobrodské listy 
jsou k dispozici na  

www.muhb.cz,  
Městském informačním 

centru a recepci  
Městského úřadu  

V Rámech.

Czech POINT 
na Městském úřadě 
v Havlíčkově Brodě

V Rámech 1855, přízemí, 
recepce 

Po a St 8.00–17.00 h. 
Út a Čt 8.00–15.00 h. 

Pá 8.00–14.00 h.
Pražská 2954, 1. patro, 

ohlašovna evidence obyvatel 
Po a St 8.00–17.00 h. 
Út a Čt 9.00–15.00 h. 

Pá 9.00–14.00 h.
Více informací na  

www.muhb.cz
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Služby a nabídky

Sociální služby 
telefon: 569 433 757, fax: 569 433 796 
e-mail: ssmhb@ssmhb.cz 
DPS Reynkova 3643 
11.4. Keramická dílna, od 9.30 h. (1. sk.), od 13 h. (2. sk.) 
13.4. Narozeninový klub – hudba p. Novotný, od 13.30 h. 
20.4. Nákup v obchodním centru, odjezd v 13 h. 
27.4. Filmový klub – Četnické humoresky III., od 9.30 h. 
4.5. Začínáme grilovat, od 14 h. před DpS 
9.5. Keramická dílna, od 9.30 h. (1. sk.), od 13 h. (2. sk.) 
DPS Na Výšině 
11.–15.4. Prodejní výstava výrobků a velikonočních deko-
rací, 9–15 h. 
18.4. Promítání filmu, od 13 h. 
21.4. Nákupy v Lidlu, 8–10 h. 
DPS U Kasáren 3504 
11.4. Sledování písničkového pořadu, od 12 h. 
Centrum pro seniory Reynkova 3879 
14.4. Zdobení velikonočních kraslic, od 9.30 h. 
21.4. Velikonoční tradice, od 9.30 h. 
28.4. Trénování paměti, d 9.30 h.

Bohoslužby 
Římskokatolická farnost – Děkanství 
Rubešovo náměstí 173, tel. 569 427 707, P. Adamec, Hroz-
nata Pavel, OPraem, vikář, e-mail: farnosthb@seznam.cz 
Kostel Nanebevzetí Panny Marie Po, Čt, Pá 18 h., St a So 
8 h. (jen první So v měsíci), 18 h., Ne 7.30, 9 a 18 h. Kos-
tel sv. Vojtěcha Út 18 h. DD Na Výšině So 16 h. (kromě 
2. soboty v měsíci, kdy je v DD U Panských ve 14 h.) 
Církev adventistů sedmého dne 
Stanislav Slanina, U Pekárny 1045, tel. 777 821 576,  
e-mail: adventistehb@seznam.cz 
Bohoslužby: Strážná 1364, Sobota 9 h.  
Studium Bible: v bytě kazatele, Středa 18 h.  
Českobratrská církev evangelická 
Chotěbořská 2513/1, tel. 569 436 235, David Šorm, tel. 
739 244 611, e-mail: horni-krupa@evangnet.cz, http://
horni-krupa. evangnet.cz 
Bohoslužby: Ne 8.45 h. (vždy program pro děti) 
Kavárnička a biblická hodina: St 16 h. Dorost: St 17.45 
h. (dle dohody) Biblický kroužek pro děti: Čt 15.30 h. 
Mládež: Pá 20 h. (dle dohody) 
Pravoslavná církev 
Pravidelné obřady každou první sobotu v měsíci vždy 
od 9 h. v kapli Svatého Kříže u ulice U Stadionu 
Církev Bratrská 
Strážná 1364, tel. 569 429 833, Vladimír Horský 
e-mail: vladimir.horsky@cb.cz, www.cb.cz/havlickuv.brod 
Bohoslužby: Ne 9.30 h. Biblická hodina: St 18 h. 
Dorost: Pá 16.30 h. Mládež: So 17 h.  
Starokatolická církev 
farář Václav Pavlosek. Bohoslužby každou Ne od 9.30 h. 

nemocniční kaple Povýšení sv. Kříže v areálu Nemocnice HB 
Církev československá husitská 
B. Kobzinové 2088, tel. 569 427 429, 728 120 303 
Hodiny pro veřejnost: Út a Čt 14.30–17 h. St 9–12 h. Bo-
hoslužby: Husův sbor Ne 9 h., Penzion Út 14.30 h. V zimě 
se o nedělích scházíme k bohoslužbám na faře.  
Kolumbárium je otevřené od 8 do 17.30 hodin. Do schrá-
nek v kolumbáriu mohou ukládat urny s popelem svých 
zemřelých ti, kdo mají zájem o pronájem, nikoliv pouze 
věřící Církve československé husitské.

Fokus Vysočina 
středisko Havlíčkův Brod, Štáflova 2003 (budova naproti 
gymnáziu, 1. patro). Kontakt: 569 433 252 a 775 151 497, 
e-mail: stredisko.hb@fokusvysocina.cz, Web. www.
fokusvysocina.cz. Komunita (10.11. v 8.00) Volnočasové 
aktivity: Anglický jazyk (Po 13.30) Výtvarný kroužek (St 
13.30) Německý jazyk (Čt 13.30) Ruční práce (Čt 14.30) 
Chráněná dílna rukodělná: Kokořínská 2704, tel. 569 420 
660,774 064 151, e-mail: dilny@fokusvysocina.cz Chrá-
něná dílna – lesní četa: Štáflova 2003, tel. 774 074 151, 
e-mail: dilny@fokusvysocina.cz Tým podpory v zaměst-
návání: Štáflova 2003, tel. 569 433 253–4, 774 151 497, 
774 151 499, E-mail: agenturahb@fokusvysocina.cz 
Další akce 
18.–21.4. – Rehabilitační pobyt Nasavrky-Hradiště 
27.4. – Pěší výlet ke Svaté Anně 
Bližší informace na tel. č. 569 433 255 nebo 775 151 495

Vycházky s KČT 
13.4. – K prameni vypité řeky. Odjezd vlakem v 6.30 h. do 
Kamenice. Trasa 14 km. 
16.4. – Chotěbořské putování. Trasy: pěší 5,15,25,50 km, 
cyklo 20,40,70 km. Start v 7–10 h. Asijská a thajská restau-
race Chotěboř. Odjezd vlakem z H. Brodu v 6.47, R 9.15, 
10.17 h. do Chotěboře. Kontakt: 606 228 184, e-mail: vit.
dusek@seznam.cz.  
20.4. – Na strážky. Odjezd vlakem v 9.45 hod do Ronova. 
Trasa 10 km. 
23.4. – Na Michalův statek. Odjezd vlakem v 8.57 h. do 
Pohledi. Trasa 10 km. 
27.4. – Přes Fiedlerův kopec. Odjezd vlakem v 8.13 hod 
do Rozsochatce. Trasa 10 km. 
30.4. – Slet čarodějnic. Odchod od restaurace Hubert v 11 
h. do Pelestrova. Trasa tam a zpět 12 km.  
2.5. – Zájezd do Janáčkova divadla v Brně na operu 
Turandot – G. Puccini. Odjezd od VČE na Humpolecké ul. 
v 16 h.  
4.5. – Přes pole a lesy. Odjezd vlakem v 8.57 h.do Okrouh-
lice. Trasa 12 km. 
8.5. – Po stopách Josefa Toufara do středu ČR. Odjezd 
vlakem v 8.57 h. do Leštiny. Trasa 12 km. Kontakt: 736 
754 181, e–mail: vladimirmarsik@seznam.cz 
11.5. – Z Olešné na Moravě. Odjezd vlakem v 9.45 h. do 
Olešné. Trasa 10 km.

Úterní vycházky (rychlost 3 km/h.) 
12.4. – Kolem přehrady s ukončením „U Niklů“. Odchod 
od Stavební průmyslovky v 10.00 h. Trasa 6 km. První 
skupina v 10.00 h. Druhá skupina ve 12.00 h. 
19.4. – Z Chotěboře. Odjezd vlakem v 8.13 h. do Chotěbo-
ře. Trasa 7 km. 
26.4. – Hraniční kámen. Odjezd vlakem v 9.45 h. do Hamrů 
n.S. Trasa 7 km. 
3.5. – Ze Šlapanova do Mírovky. Odjezd vlakem v 8.05 hod 
do Šlapanova. Trasa 7 km. 
10.5. – Kolem Šlapanova. Odjezd vlakem v 8.05 hod do 
Šlapanova. Trasa 6 km.

Vycházky za úsměvem 
Pravidelné pěší vycházkové okruhy z Havl. Brodu. Odchod 
každé úterý v 16 h. od mapy z bývalého autobusového 
nádraží v Havl. Brodě.

Cyklovyjížďky pro radost a zdraví 
Pravidelné vyjížďky z H. Brodu. Odjezd každý čtvrtek v 16 
h. od kina Ostrov u rozcestníku cyklotras. Návrat vždy zpět 
do HB. 

Smíšený pěvecký sbor Jasoň 
www.jasonhb.cz. Přijímáme nové členy, zkoušíme každou 
neděli 17–20 h. na Staré radnici v Havl. Brodě.

Klub Parkinson Havlíčkův Brod 
Cvičí každý čtvrtek od 9.00 h. v tělocvičně SPŠS 
Info na tel. 564 407 155, mobil: 604 416 635

TJ SOKOL 
Beckovského 2179, tel. 604 347 301 
Základní cvičení žactvo: Čt 17 h. tělocvična Gymnásia, 
Kondiční cvičení muži a ženy: Po 18.45 a Čt 18.30 h. Gym-
názium, Aerobic ženy a dívky: Po a St 18.30 h. ZŠ Žižkov, 
Karate: Po 17 a Čt 18 h. Gymnázium, Florbal Ml.žáci: Út 
15.30 h. Nuselská, Pá 15 h. Kyjovská, St.žáci: Po 18 h., Pá 
16 h. Kyjovská, Dorostenci: Út 18 h. Kyjovská, Junioři a 
muži: Út 19.30 Kyjovská, Čt 20.15 h. hala TJ Jiskra, Muži: 
Pá 19.45 h., Kyjovská, Veteráni: Po 19 h. Kyjovská, Košíko-
vá muži: Po, St 20 h. tělocv. u zim. stad.

Občanská poradna 
B. Němcové 188, 580 01 Havl. Brod, tel. 569 425 630, 
mobil: 777 736 048, e-mail: poradna@charitahb.cz

Centrum pro zdravotně postižené 
kraje Vysočina, pracoviště Havlíčkův 
Brod – Klub Klíček 
Dobrovského 2915, tel. 569 427 614, e-mail: czphbrod@
volny.cz, www.zdravotnepostizeni-vysocina.cz

Cvičení jógy 
Nová tělocvična V Sadech, každé úterý 19–20 h. Cvičitelky: 
Vidnerová, Pavlíková. Přinést s sebou podložku. Info: 721 
713 677

Jóga – Studio RE-WELL Kokořín 
Kokořínská 2487, Havl. Brod, tel. 728 096 997, e-mail: 
rewellkokorin@seznam.cz, www.rewellkokorin.webno-
de.cz. Vede Jiří Havel

Informační a poradenské centrum Vysočina 
ČSŽ  Horní 197, tel. 569 428 879, email: inpc.hb@csz.cz 
pro nezaměstnané a nezaměstnání ohrožené ženy a muže. 
Po, St  9–12 a 12.30–16 h. Út, Čt  9.00 – 12.00 h.

ZUMBA – Jana Korejtková 
v ZŠ Sady Po od 19 h. ZŠ Wolkerova Čt od 17.30 h., Studio 
RE-WELL PÁ od 18 h. www.zumba.com

Sport pro všechny Výšina 
Cvičení v tělocvičnách základních škol, info: 604 593 216, 
verakosova@tiscali.cz

Nabídka útulku Mírovka 
telefon 569 438 188, Út–Pá 8–9 h. 

domluvit telefonicky termín návštěvy
Aktuální nabídka pejsků na www.muhb.cz, sekce Útu-

lek pro psy • Pes kříženec, hodný ale plachý.

Služby stomatologů  
9.–10.4. MUDr.Brázda Pavel, Chotěboř 
Krále Jana 538, tel. 569 623 790  
16.–17.4. MUDr. Mottl Vladimír, Havl. Brod 
Dobrovského 2023, tel. 569 424 211  
23.–25.4. MUDr. Hanusek Milan, Havl. Brod 
Nádražní 72, tel. 569 432 442  
30.4.–1.5 MUDr. Ander Josef, Chotěboř 
Nám. TGM 326, tel. 569 623 980  
7.–8.5. MUDr. Saidlová Martina, Chotěboř 
Legií 1710, tel. 739 286 730  
Pohotovostní služby slouží lékaři o sobotách a nedě-
lích od 9 do 12 h. Aktuální informace o pohotovost-
ních službách žádejte na recepci Nemocnice Havlíč-
kův Brod, tel. 569 472 111. Změna vyhrazena. 
Lékařská služba první pomoci 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
dospělí: přízemí bud. záchranky – 569 472 117 
děti: hlavní budova nemocnice – 569 472 499 
Pracovní dny 17–20 dospělí, děti a dorost 
Víkendy a svátky 9–20 dospělí,  8–20 děti, dorost 
Veterinární kliniky 
MVDr. Vlček – 569 428 857, 603 349 285 
MVDr. Štursa – 569 428 868, poh. 604 569 831  
MVDr. Potocký – 731 533 348 i pohotovost 
MVDr. Šťastný, MVDr. Doktor, MVDr. Plodíková – 
569 424 500, MVDr. Plodíková – 724 025 086
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Čištění řeky Sázavy 
16.4. od 9 h. Sraz: Perknov, u malé vodní elektrárny 
Čištění břehů řeky ze souše i z lodiček v úseku HB – Okrouhli-
ce. Vhodné oblečení, boty, event. pláštěnka. Pytle a pracovní 
rukavice budou dodány, je možné mít i vlastní. Uvítáme při-
hlášení předem na hupkova@sazava21.cz nebo 771 859 242  
Přijďte si pro dobrou náladu! Dárek od nás: tričko nebo 
čepice a svačina!
Trh řemesel 
8.5. 8–17 h. park Budoucnost a Kotlina
Okrašlovací spolek Budoucnost 
8.5. v pravé poledne vysadí u Šupichova altánu v parku 
Budoucnost lípu. Součástí bude i kulturní program.  
V jednání je vystoupení Originálního pražského synkopické-
ho orchestru.  
Žijí tu s námi 
1.–29.4. výstava fotografií ke Dni Země v budově MěÚ 
V Rámech
Zahrada 2011
29.4.–1.5. Kulturní dům Ostrov – prodejní výstava
slavnostní zahájení 8.15 h. na Havlíčkově náměstí
Uctění památky obětí II. světové války  
8.5. od 11 h. u památníku padlých v parku Budoucnost
Jarní zemědělské trhy 
Každou sobotu 8–11 h. na nádvoří prodejny Klas ZZN v Ha-
vířské ulici. Zboží pro chovatele, zahrádkáře, chalupáře i pro 
domácnost. Pořadatelé zvou kupující i prodejce, informace u 
paní Hedbávné na čísle 569 661 900.
Odsouzená Atlantida 
16.4. od 15 h. kinosál KD Ostrov, Havl. Brod. Muzikál Aleše 
Kohouta – projekt Uměleckého centra dětí a mládeže
Stamicovy slavnosti 
21.4. – „Zahajovací koncert Stamicových slavností“  
Stamicovo kvarteto, Bohuslav Matoušek – housle, Ivo 
Kahánek – klavír. Koncert k 25. výročí trvání souboru. Stará 
radnice v 19 h. 
27.4. – „Jazzový koncert“ – Skaut klub v 19 h. 
4.5. – „VENTI DIVERSI ensemble“ – VENI, VIDI, VIVALDI 
Klášterní kostel sv. Rodiny v 19 h. 
10.5. – „Hudba francouzského dvora“ 
Edita Keglerová – cembalo, Julie Braná – zobcová flétna, Petr 
Wagner – gamba, Stará radnice v 19 h. 
Více informací na www.stamic.cz
Krajská knihovna Vysočiny 
e-mail: knihovna@kkvysociny.cz, www.kkvysociny.cz, tel. 569 
400 499, fax: 569 400 490 
• Dubnový testík – tentokrát na téma „Čtvrtkoviny“ (vědo-
mostní soutěž pro děti, 1.–30.4, Dětské oddělení KKV)  
• Dubnový vědomostní kvíz na téma Láska prochází žalud-
kem (vědomostní soutěž, 1.–30.4., Odd. pro dospělé KKV)  
• Škola kouzel Pavla Kožíška (magická show pro děti, 11.4., 
9.00 a 11.00 h., sál Staré radnice)  
• Marw (koncert, 11.4., 19.00 h., sál Staré radnice)  
• Pomlázkování (akce pro děti, 19.4. 14–17 h., Dět. odd. KKV)  
• Muzikoterapie (terapeutické odpoledne pro veřejnost, 
22.4. 17 h., Hudební oddělení KKV)  
• Nenechte mozek zlenivět (trénink paměti a koncentrace, 
8.3., 22.3., 5.4. 13 h. salonek Staré radnice)  
• Půjčování zvukových knih – tel. 569 400 485
Galerie výtvarného umění 
tel. 569 427 035, e-mail: galerie@galeriehb.cz, 
krausova@galeriehb.cz, www.galeriehb.cz 
9.4. 10–16 h. – Smaltová dílna – pro začátečníky i pokročilé 
23.4. 10–16 h. – Malování na porcelán a sklo. Přihlášky 
na dílny na kalinova@galeriehb.cz, tel. 569 427 035, nutná 
závazná přihláška předem.
Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod 
tel. 569 429 151, www.muzeumhb.cz, e-mail: muzeum@
muzeum.hbnet.cz 
8.3.–1.5. – Jarní tradice a zvyky – krajové pojetí tradičních 
svátků, masopust, vynášení smrtky, Velikonoce ap. 
16. a 17.4. – Jarní dílny – od 13 h. možnost návštěvníků up-
lést si pomlázku, ozdobit vajíčka či perníčky, zahrát si kuličky, 
upéct na ohni velikonoční placku…
Štáflova chalupa 
Kobzinové 2015, tel. 569 433 857, 604 130 962, www.antik-
hb.cz, e-mail: antikhb@seznam.cz, Po–Pá 13–17 h. So 9–12 h. 
Stálý pro dejdrobných dekoračních předmětů od tvůrců  
z regionu

Základní umělecká škola 
Smetanovo nám. 31, tel. 569 422 408, 569 434 544, zushb@
zushb.cz, www.zushb.cz 
12.4. – Koncert hudebního oboru, sál ZUŠ, od 17 h. 
4.5. – Koncert hudebního oboru, sál ZUŠ, od 17 h.
AZ CENTRUM Havlíčkův Brod 
AZ Centrum – středisko volného času, p.o. města Havl. Brod, 
Masarykova 2190, tel. 569 427 874, 569 426 248, e-mail: 
ddm@hbnet.cz, kejklicek@hbnet.cz, www.ddm.hbnet.cz 
• Kurz techniky „TIFFANY“, zahájení 14.4. od 15 do 16.30 h. 
(kurz do konce května). Výroba vlastních šperků a doplňků do 
domácnosti. Info a přihlášky p. Cempírková – cempirkova@
centrum.cz, tel. 604 323 699, 569 427 874. 
• Program pro děti na velikonoční prázdniny:  
Zelený čtvrtek 21.4. 8–12 h. Pečení velikonočních jidášů, 
zdobení kraslic a výroba velikonočních dekorací. S sebou 
vyfouknutá vajíčka a různobarevné stužky. 15–18 h. – veliko-
noční keramická dílna. 
Pátek 22.4. Výlet vlakem do Hlinska, návštěva skanzenu Bet-
lém, koupání v krytém bazénu. Sraz v 8 v AZ Centru, návrat 
v 15.53 h. na nádraží ČD. Více na www.ddm.hbnet.cz 
• Pro pracovníky ZŠ, SŠ, SVČ, DDM, ŠD a ŠK připravujeme 
„Malou keramickou školu“ 29.–30.4. a „Letní keramickou 
školu“ 23.–27.8. 
• Volná místa na příměstských táborech: Indiánské léto 
11.–15.7. J. Korberová, Příměstský tábor 1.–5.8. R. Kadlecová, 
Lovy beze zbraní 22.–26.8. J. Korberová 
• Volná místa na zahraničních rekreacích: Itálie–Caorle 
12.–21.8., Francie–Antibes – k moři i s kolem 9.–18.9. 
• Taneční skupina Tendec nabízí taneční vystoupení pro diva-
delní i otevřenou scénu, na plesy, firemní večírky, vernisáže a 
městské slavnosti
Kulturní dům Ostrov  
tel. 569 421 088, kino divadlo 569 426 666, e-mail: kdost-
rov@sendme.cz, http://kdostrov.hbnet.cz 
Program kina Ostrov 
9.4. v 15.30 a v 17.30 h. – Gulliverovy cesty 
11.–13.4. ve 20 h. – Černá labuť 
14. a 15.4. v 18 h. – Harry Potter a Relikvie smrti 1 
18.–20.4. ve 20 h. – Katka 
21.–23.4. v 17.30 h. – Rango 
21.–23.4. ve 20 h. – Nevinnost 
29.–30.4. v 17.30 h. – Na vlásku 
29. a 30.4. ve 20 h. – Odcházení
Další pořady a společenské akce KD Ostrov 
10.4. v 15 h. – Michalův salát. Div sál KD. Dětmi stále oblíbe-
ný Michal Nesvadba. 
27. a 28. 4. v 19 h. – Jakub Smolík. Koncert populárního 
zpěváka, div. sál KD  
EFFECT MUSIC CLUB 
tel. 724 639 599, www.effectmusic.cz, www.cecek.com 
8.4. – SPS + Bobr chutná 2x 
9.4. – FOUSATEJ HAT 
15.4. – DIVOKÝ SRDCE 
16.4. – Last SKA FEST 
22.4. – Velikonoční ROCKOTEKA + special host  
23.4. – HIP HOP mejdan 
29.4. – NOID
Klub Nádražní 43 
Nádražní 43 (sklepní prostory), e-mail: 43@nadrazni43.cz, 
www.nadrazni43.cz, předprodej O2 prodejna Profit, Žižkova 
16.4. 14 h. – Jarní tání mysli. Koncerty, spontánní divadlo: 
Sibérija, Čočka, L.S.D., Los Rumberos, Excursion 
28.4. 19 h. – Arnošt Goldflam, komponovaný večer
Klub OKO 
Havlíčkobrodská o.p.s., Čechova 3809, p. Jakub Baloun, tel. 
725 444 574, 569 433 345, fax 569 433 346,  
e-mail: jakub.baloun@cechovka.cz, www.cechovka.cz, před-
prodej: Etno shop Tulipán, Horní ul. Havl. Brod 
15.4. 20.30 h. – Oko nad Brodem – Coca Core Company, 
Sakala (ex Nupagadi), Mawataki, Mr. Dynaboom a další
Sportovní areál Kotlina 
tel. 569 424 646, www.kotlina.cz  
plavecký bazén, sauna, parní lázeň 569 424 545, fitnes, aero-
bic, solarium, masáže 569 424 646, squash, salonek 569 424 
656, zimní stadion 569 422 512
Sportovně relaxační centrum FANATIC  
Beckovského ul. 2045, tel. 777 330 505, e-mail: aerobic@
fanatichb.cz, www.fanatichb.cz. Aerobic, aerobic + posilování, 
power jóga, formování postavy, step aerobic, moderní a 
orientální tanec, spinning, kurzy bubnování

Solná jeskyně 
Beckovského 2045, Havl. Brod, www.solnajeskyne-hb.cz  
tel. 776 497 397. Po–Pá 9–11 a 13–18 h., So 9–12 h.

Lezecká stěna ZŠ Wolkerova 
tel. ZŠ 569 429 918, Správce lezecké stěny Michal Husár, tel. 
569 431 340, 603 807 909. V případě zájmu v sobotu a neděli 
je nutné zavolat v pátek do 12 h. na ZŠ 

Ayurvéda v praxi 
přednášky od 17.15 h. v budově MěÚ V Rámech 1855 v zas. 
místnosti. Ivana Georgievová, tel. 724 137 587 
www.ivaveda.eu, e-mail: ivaveda@ivaveda.eu 
12.4. 17.15 h. – Obnovme své zdraví, vitalitu a psychickou 
pohodu hlavně pomocí jídla, zas. místnost MÚ V Rámech

Mateřské centrum ZVONEČEK 
ZŠ Nuselská 3240, tel. 777 736 068, 569 428 438, e-mail: 
zvonecek@charitahb.cz, www.charitahb.cz. Od pondělí do 
pátku pravidelné programy v rámci otevírací doby 8–12 h. 
na ZŠ Nuselská 3240 v Havlíčkově Brodě. Přineste s sebou 
přezůvky pro sebe a své dítě. 
11.04. 09 h. – Velikonoční vajíčko – malování pro rodiče s 
dětmi 
11.04. 16 h. – Pletení z pedigu – velikonoční zajíček nebo 
vajíčko 
12.04. 08.30 h. – Základy finančního řízení v NNO 
13.04. 09.30 h. – Jak komunikujeme s dětmi podle Montes-
sori 
13.04. 13 h. – Montessori hernička  
16.04., 30.4. 13 h. – Patchwork – odpolední klub  
18.04. 09 h. – Výtvarná dílnička s velikonočními vajíčky 
18.04. 15 h. – Základy strojového šití pro začátečníky 
19.04. 10 h. – Vývoj řeči a jak ho podpořit u dětí od 1 do 4 let 
+ Opožděný vývoj řeči  
20.04. 09 h. – Výběr zájmových aktivit pro moje dítě  
20.04. 10.30 h. – Poradenství při hledání zaměstnání 
26.04. 09.15 h. – Čteme dětem  
27.04. 10 h. – Setkání s MěP – Co dělat když se ztratím 
27.04. 13 h. – Patchwork – základní kurz 
29.04. 13.30 h. – Umělecké fotografování pro rodiče s dětmi 
02.05. 09 h. – Výtvarná dílnička – včelička 
04.05. 10 h. – Zdravý úsměv – prevence 
04.05. 16 h. – FIMO – tvorba vzoru kytky 
09.05. 16 h. – Pedigový obal na květináč 
10.05. 08.30 h. – 10. Narozeniny Zvonečku s karnevalem

MaMMacentrum 
Jahodova 2240, tel. 777 582 791, 777 011 921, e-mail: mam-
macentrum@seznam.cz, program na www.mammacentrum.
com. Na všechny programy je nutné se předem přihlásit, 
neboť je počet míst omezený. 
Služba pomoc v domácnosti – úklid domácností – jednorá-
zový i pravidelný, žehlení prádla – jednorázové a pravidelné, 
mytí oken. Termíny dle domluvy na uvedených kontaktech. 
Pravidelné akce 
Pravidelné akce od pondělí do pátku – více informací na 
uvedeném kontaktu. 
Další akce 
13.4. – Jarní velikonoční dílna – výrobu jarních věnců a 
velikonočních dekorací. Zač. 16.30 h., vhodná pro dospělé a 
děti od cca 5 let.  
15.4. – Umělecké fotografování pro těhotné, miminka, děti 
i celé rodiny. 
29.4. – Bazárek věcí pro děti – info na webu Mammacentra

Galerie Akashia  
Beckovského 2054, (sportovně relaxační centrum Fanatic). 
Obrázky s energetickým působením pro veřejnost každý den 
13–17 h. Více informací na www.akashia.cz 
13.4. 17.30 h. – Pročištění ženských energií s Hedou Brnic-
kou. Vstup pouze pro ženy, rezervace nutná!  
17.4. 14 h. – Meditace OSHO s Radkem Čejkou 
23.4. 14 h. – Povídání o čakrách a energetickém systému 
člověka, Terapie dotekem 
27.4. 17 h. – Detoxikace těla pomocí přístroje Mary Staggs 
Detox 
8.5. 14 h. – Bubnování s Radkem, vlastní bubínek nutností

Informační a poradenské centrum Vysočina  
ČSŽ  Horní 197, tel. 569 428 879, e-mail: inpc.hb@csz.cz 
pro nezaměstnané a nezaměstnáním ohrožené ženy a muže 
Po, St  9–12 a 12.30–16 h. Út, Čt  9–12 h.

 Změna programu vyhrazena.


